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Плащат обучението по 96 специалности
Таксите се поемат изцяло или частично от държавата, ако сту-

дентите имат сключен договор с фирма за стаж и работа след
завършване. МОН създаде и регистър на специалностите и фирмите.

КСНС обсъди позицията
за РСМакедония

Koнсултативният съвет
за национална сигурност
(КНСС) към президента
обсъди българската позиция
за присъединяването на Се-
верна Македония и Албания
към ЕС. Консултациите се
наложиха заради растящия

натиск от европейски и ев-
роатлантически партньори
България да одобри прего-
ворната рамка на Скопие.

Новото правителство се
обяви за бързо намиране на
изход от кризата. Партиите
в управленската коалиция

Правителството се обяви за бързо намиране на изход от кризата
споделят официалната пози-
ция, но между тях има опре-
делени нюанси. “БСП за
България” залага по-твърди
изисквания към Скопие.

Следващата седмица пре-
миерът Петков ще посети
македонската столица и ще

разговаря с колегата си Ди-
митър Ковачевски. До редак-
ционното приключване на
броя заседанието на КСНС
не беше приключило и не
беше ясно има ли промяна в
официалната позиция на
България.

ържавната газова компания днес
щяла да даде прогноза за цената на
природния газ за месец напред. От
думите на шефа на “Булгаргаз”
Николай Павлов, които му бяха
извадени от устата едва ли не наси-
ла, стана ясно, че се очаква намале-
ние от поне 12-13%. (Стр. 4)

Годината започна шоково - с
30% поскъпване на синьото гори-
во, което вече се отрази, а където
още не е, до края на месеца ще
вдигне цените. Става въпрос за удар
върху почти всички стоки и услуги
- пряко или косвено. Можеше ли
това лашкане нагоре-надолу да се
спести и на търговци, и на потре-
бители? Правим всичко възможно,
за да може българският потребител
да има възможно най-ниската цена,
обясняват за поред път от “Булгар-
газ”. И се оправдават, че прилагат
ценообразуване, разпоредено от
КЕВР. Не може ли “Булгаргаз” да
предложи начин, вариант за омеко-
тяване на цените? Или оправдани-
ето пак е, че, видите ли, това е внос-
на суровина, цената на която се
диктува от международните борси.

От онзи 3 март преди близо две
години, когато Бойко Борисов се
похвали как той бил намалил цена-
та на синьото гориво от “Газпром”
с 40%, ни застигна поскъпване ня-
колко пъти. А още през 2020-а беше
ясно, че въпросното намаление,
което дойде с новия договор, ще е
еднократно и съвсем конюнктурно.
И при промяна на цените нагоре
ще пием постоянно ледена вода.
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Биляна Дудова
е Спортист
на годината
в Русе

Спират

плановите

операции

в София

Очакванията за сравнително кратък КСНС при президента Румен Радев така и не се оправдаха.
Позицията на България за приемането на Северна Македония и Албания в ЕС се проточи повече
от 5 часа, за това време нито един от участниците в разговорите не напусна срещата
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Глобализацията
преформатира
световните процеси

Централните хали -
супермаркет
или емблема
на столицата?

Стр. 8

Полиция
проверява
още една
община на ГЕРБ

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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СНИМКА БГНЕС

Сградата на общината в Поморие беше обградена от полицейски коли, а входът й беше блокиран

Полиция проверява поредна
община на ГЕРБ
Разследването е за злоупотреби за над 12 млн. лв.
за строежи на рибарско пристанище в Поморие

Екип на Икономическа полиция
влезе вчера в сградата на общинската
управа в Поморие. Общината е поред-
ната, управлявана от ГЕРБ, която се
проверява. Преди десетина дни поли-
цейски акции се проведоха в Бургас,
Варна, Стара Загора и Враца. Разслед-
ването е за злоупотреби с евросредст-
ва за строежи на рибарско пристани-
ще, което е с площ 41 309 кв. м.
Окръжната прокуратура в Бургас вече
е образувала досъдебно производство.
Разпитани са двама души след съдебна
заповед. Иззети са документи.

Операцията на полицията е заради
две обществени поръчки. Първата е
обявена през 2014 г. и е за над 11,2
млн. лв. Тя е за реконструкция и мо-
дернизация на рибарското пристани-
ще. Изпълнител е обединението “Аса-
ра” ДЗЗД, в което влизат фирмите
“Водстрой 98”, “Булдени” ООД и
“Билдинг Комфорт” ЕООД. Управител
на последната фирма е Иван Епихов.
Има подозрения, че зад фирмата стои
бившият депутат от ДПС Камен Кос-
тадинов. Неговата съпруга Венета Ко-
стадинова и Епихов са съдпружници в

“Инвесто 7” ЕООД, показват инфор-
мационните масиви. Срокът за
изпълнение на проекта е до края на
юни 2015 г., но обектът е приет шест
месеца по-късно. Преди това кметът
на Поморие Иван Алексиев е поискал
с докладна записка Общинският съвет
да одобри допълнително плащане към
изпълнителя за близо 3 млн. лв.

В началото на 2019 г. общината от-
крива нова процедура, свързана с ре-
конструкцията на пристанището, опи-
сана като етап втори. Тя е за над 5
млн. лв. Финансирането е осигурено

по проект от програмата за морско
дело и рибарство. Победител е обеди-
нение с друго име - “ДЗЗД Порт По-
морие 2”, но изпълнителите са същите
- “Булдени” ООД и “Билдинг Ком-
форт”. То е основано през 2012 г. и
според някои медии негов едноличен
собственик до 2019 г. е Иван Епихов,
който е близък до бившия депутат от
ДПС Камен Костадинов.

Съмненията, провокирали провер-
ката, са, че част от дейностите, зало-
жени по двете поръчки, са еднакви. На-
пример, насипна буна от скални бло-
кове. Освен това при удължаване на
срока на първата поръчка няма данни
общината да е наложила санкция зара-
ди забавата. Подозрение поражда и
фактът, че няма достатъчно документи
за изплатените допълнителни 3 млн. лв.
при първата поръчка.

 В Борован пък бяха прекратени
правомощията на кметицата Десисла-
ва Тодорова от ДПС и там ще се про-
ведат предсрочни местни избори. Тя
управлява врачанската община от 2011
г. и през годините е подкрепяна от раз-
лични формации - СДС, ДСБ, ДПС и
т.н. Казусът с Тодорова се точи от ми-
налата година. Тогава Комисията за
предотвратяване на корупцията и от-
немане на незаконно придобито иму-
щество установи, че тя е отдала под
наем около 2000 дка общинска земя на
мъжа, с когото живее във фактическо
съжителство. Заповедите за отдаване
под наем са подписани от Тодорова. И
макар процедурата да е осъществена
след търг, става дума за конфликт на
интереси. През юни миналата година
Върховният административен съд
потвърди закононарушението. Но Об-
щинската избирателна комисия не
събра мнозинство, за да отстрани То-
дорова. Това вече е факт, а решението
не подлежи на обжалване.

Държавата плаща изцяло или частично таксите за
обучение на студенти от 96 различни специалности,
в случай че имат сключен договор с конкретна фир-
ма за стаж и работа след завършване. Министерст-
вото на образованието публикува регистър на спе-
циалностите и списък с всички фирми, с които могат
да се сключат договори за стаж и работа, за да се
ползва финансова подкрепа от държавата.

Регистърът дава възможност за двупосочна
връзка между студентите и бизнеса и обучаващите
се по-лесно ще намират място за професионалната
си реализация, а фирмите - необходими специалисти
за дейността си, заявиха от МОН.

Информационната система на специалностите и
работодателите се поддържа от Националния център
за информация и документация (НАЦИД) към мини-
стерството. Списъкът на специалностите се изготвя
по висши училища, форми на обучение и брой сту-
денти спрямо нуждите на пазара на труда. Той се
актуализира всяка година.

Министерският съвет ежегодно утвърждава и
списъка на работодателите, с които студентите
могат да сключват договори за стаж и работа. По
предложение на различни министерства през насто-
ящата академична година са одобрени 154 фирми. За
2021-2022 г. работодателите са заявили необходи-
мост от 975 специалисти.

Kоментар стр. 5

Нелегални мигранти
са задържани на автома-
гистрала “Марица”, съоб-
щиха от Областната ди-
рекция на МВР в Хаско-
во. В неделя в 18,50 ч. на
аутобана на пътен възел
“Димитровград” в посока

Държавата плаща
обучението на
студенти с договори
с работодател

Спират плановите операции
в София заради КОВИД-19

Задържаха нелегални мигранти
с дрога на АМ „Марица”

София хасковски поли-
цаи са подали сигнал
със стоп палка за про-
верка на лек автомобил
“Мерцедес”. 21-годиш-
ният водач не се е под-
чинил на униформените
и продължил пътя си, но

на метри по-късно е
спрян и проверен. Во-
дачът е с постоянен ад-
рес в Хасково и насто-
ящ в София.

В автомобила са от-
крити четирима афганис-
танци на възраст 21, 24 г.

и двама на 17 г. У
непълнолетните са наме-
рени пликове със зелена
паста с общо тегло 150
грама, която при полеви
наркотест е отреагирала
на синтетично наркотич-
но вещество.

Преустановяват се плановият
прием и плановите операции в
София. Това става със заповед на
Столичната РЗИ, която влиза в
сила от 00 ч. на 12 януари, съоб-
щиха от здравната инспекция. Из-
ключение се прави за дейностите,
свързани с трансплантация на ор-
гани, тъкани и клетки, диагности-
ката и лечението на пациенти с
онкологични и онкохематологични
заболявания, дейностите по асис-
тирана репродукция и раждания-
та, независимо от метода на родо-
разрешение, дейностите по реха-
билитация, продължително лече-
ние и психиатрична помощ.

Със същата заповед се забра-
няват и посещенията на външни
лица и свижданията в болнични
лечебни заведения на територия-
та на столицата. Изключение пра-
вят само свижданията на пациен-
ти в терминален стадии. Забрана-
та не се отнася за контролните
органи при осъществяване на кон-
тролната им дейност.

52 случая на вирусния вари-
ант Омикрон са установени у нас
вчера, съобщиха от Националния
център по заразни и паразитни
болести.

Медици отново призоваха хо-
рата да се ваксинират. “Причина-

та да сме на такова ниско ниво на
ваксинация е липсата на адекват-
на комуникация и информация,
включително от здравните власти.
Наблюдава се обаче промяна в
подхода с новото правителство и
това е добре”, заяви бившият
здравен министър д-р Мими Вит-
кова в тв интервю. Ваксините
също търпят усъвършенстване,
това всички го признават, науката
догонва епидемията, уточни тя. Д-
р Виткова не вярва, че ще достиг-
нем 75% ваксинация, за да отпад-
не зеленият сертификат, както
заяви министър-председателят
Кирил Петков.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Бившия здравен министър
д-р Мими Виткова за проблемите

с имунизацията

Депутатът от “БСП за България” Бойко Клечков проведе приемна с граждани на Дупница.
Жителите на града поставиха въпроси, свързани с пазара на труда, с предложение за
законодателни проблеми при събирането на данъците, за разкриването на полувисш
институт за медицински сестри в града, за лошото състояние на ул. “Скопие”. С народния
представител се е срещнала и китайската студентка по политология Юсян Лин от
Бирмингамския университет, която прави изследване за политическия живот у нас

Антикорупционната коми-
сия ще изпрати на прокурату-
рата всички материали от про-
верката в столичния район
“Красно село” заради наличие
на данни за извършени коруп-
ционни престъпления. Провер-
ката е по сигнали на граждани
и медийни публикации и е за-
почнала в началото на декем-
ври миналата година от слу-
жители на дирекция “Проти-
водействие на корупцията”.

Конкретният повод на по-
редната проверка в “Красно
село” бе изпълнението на об-

Пращат на прокурор кмета
на „Красно село”
Според КПКОНПИ има корупция в работата на районната администрация

ществена поръчка по ремонт и
реконструкция на транспорт-
на инфраструктурна мрежа.
Според публикации при склю-
чения договор за изпълнение с
частно дружество е уговорено
10% от непредвидените разхо-
ди за изпълнителя да бъдат
връщани към длъжностно лице

от общинската администрация.
Стойността на цялата общест-
вена поръчка е 1,1 млн. лева.

Проверяващите от КПКОН-
ПИ са изискали документи и
обяснения от длъжностни
лица, сред които е имало и
заемащи висши публични
длъжности. Служителите на
комисията са установили, че
има достатъчно данни за нару-
шения при изпълнението на
строително-ремонтни дейнос-
ти и доставка на материални
активи, както и незаконосъоб-
разни действия на общинската

администрация. Тя например
умишлено е забавила издаване-
то на административни актове,
злоупотребила е при отдаване
под наем на общинско имуще-
ство и при разходване на пуб-
лични средства. От антикоруп-
ционната комисия са открили
още фиктивни назначения на

служители по оперативни про-
грами и проекти с цел лично
облагодетелстване и облагоде-
телстване на трети лица.

Още през миналата година
комисията на два пъти устано-
ви конфликт на интереси при
Росина Станиславова по друг
повод - заради това, че е назна-

чила себе си за ръководител на
проект. Стана ясно също, че е
сключила трудов договор с
дъщеря си, докато е била ръко-
водител на проекта за патро-
нажна грижа и доставка на хра-
на за възрастни хора, който е
с еврофинансиране. Станисла-
вова е обжалвала решенията на

КПКОНПИ и предстои произ-
насяне на съда. Преди това тя
беше наказана последователно
с 5000 и с 15 000 лева.

След избухването на скан-
дала от “Демократична Бълга-
рия”, които издигнаха Стани-
славова за кмет, обявиха, че
оттеглят доверието си от нея.

България е против еска-
лирането на военните мер-
ки, преди да бъдат използ-
вани всички дипломатичес-
ки средства за разрешаване
на напрежението по руско-
украинската граница, за-
явява министърът на отбра-
ната Стефан Янев в отго-
вор на парламентарен
въпрос. Той подчертава, че
политическото и военното
ръководство на военното
министерство следи разви-
тието на обстановката,
като използва всички кана-
ли за информация в съюзен
и национален формат.

Извършваме всички не-
обходими дейности за ана-
лиз и оценка на обстанов-
ката и участваме активно в
консултациите на всички
нива в НАТО, поясни
Янев. По думите му при не-
обходимост, породена от
промяна в средата и еска-
лация на обстановката, Ми-
нистерството на отбрана-
та ще предложи на МС
опции за вземане на реше-
ния от компетентните
български власти, включи-

България е против ескалацията
на напрежението в Украйна

телно и от парламента.
Янев уточни, че все още

няма национална позиция,
приета от правителството,
защото вариантите за отго-
вор на НАТО по нараства-
щото напрежение по гра-
ниците на Украйна с Русия
се обсъждат на военно-тех-
ническо ниво. Евентуално
окончателно съюзно реше-
ние ще изисква официална
позиция, която ще бъде
съобразена с резултатите
от този процес, категори-
чен е той.

Министерството на от-
браната разглежда като се-
риозни фактори, които вло-
шават средата за сигурност,
нарушения баланс на сили-
те в Черно море, засилено-
то военно присъствие и во-
енни учения на Русия по
границата с Украйна, про-
дължаващата милитариза-
ция на незаконно анекси-
рания Кримски полуостров
от страна на Русия, както и
нарушаването на свобода-
та на корабоплаване в рай-
она на Керченския проток
и Азовско море.

Членове на Младежкото обединение на БСП в Стара Загора дариха храна и консумативи
на Общинския приют за безстопанствени животни. Благодарение на тях новата
амболатория на приюта получи и UV-стерилизатор и машинка за подстригване

КСНС обсъди позицията за РСМакедония

От стр. 1
Участниците в КСНС бяха посрещнати от мало-

броен протест, организиран от ВМРО. Патриотите
се заканиха да огранизират национален референдум,
ако се стигне от отстъпление от досегашната пози-
ция на страната.

Всяка от парламентарните партии бе изпратила
по един свой представител, като повечето разчитаха
на председателите на парламентарните си групи. В
заседанието от името на “БСП за България” се вклю-
чи зам.-председателят на НС и бивш външен министър
Кристиан Вигенин. До КСНС бе допуснат и посла-
никът ни в Северна Македония Ангел Ангелов.

Шефовете на служби, ресорните министри и предсе-
дателят на парламента Никола Минчев също бяха
част от заседанието, продължило повече от 4 часа и
половина.

В края на миналата година президентът Румен
Радев анонсира, че ще свика КСНС, който да обсъди
възможностите да се ускори евроинтеграцията на
Северна Македония, като в същото време се защитят
и българските национални интереси. Според него
това включва прекратяване на процесите на дебълга-
ризация, на фалшификация на историята и на езика
на омразата, както и гаранции за правата на македон-
ските граждани с българско самосъзнание.
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ИВАН ИВАНОВ:

Ще искаме повече държавни
помощи в земеделието
Производителите са под натиск
заради високата цена на
енергийните ресурси, казва
земеледският министър

От 2023 г. ще се въведе електронна система за
мониторинг на площите, съобщи земеделският министър

При обсъждането на бю-
джета за 2022 г. ще бъдат
поискани повече средства за
държавни помощи в земеде-
лието. Това обяви пред БНР
министърът на земеделието
Иван Иванов. Моментът е
изключително неблагоприя-
тен за българското земеде-
лие - една от причините е
високата цена на енергийни-
те ресурси, посочи той. По
думите му производителите
са под натиск и това неми-
нуемо ще се отрази на цена-
та на крайните продукти.

За Стратегическия план
за земеделието през следва-
щите 7 години Иванов пояс-
ни, че документът, по който
се работи вече две години,

ще бъде внесен в края на фе-
вруари или началото на
март. Таванът на плащания-
та е сред ключовите момен-
ти, които ще се обсъждат,
като има няколко разрабо-
тени варианта. На външен
оценител ще бъдат възложе-
ни финансовите мерки, кои-
то ще се вземат и които са
били отлагани през послед-
ните две години, уточни
Иванов. Стратегическият
план ще бъде обсъждан тази
седмица с различните бран-
шови организации.

В Европейската прокура-
тура от служебния ми-
нистър проф. Христо Бозу-
ков са изпратени сигнали за
нередности, свързани с жи-

вотновъдството, допълни
министърът на земеделието.

“Буквално има война за
земя. По една или друга при-

чина са се намесили различ-
ни играчи. Едни са притежа-
телите на земята, други са
ползвателите, отделно има-

ме един слой от земеделски
производители, които хем са
ползватели, хем са собстве-
ници, с огромни количества
земя. Оттам идват и тези за-
бележки на по-малките земе-
делски производители, че са
ощетявани за сметка на по-
големите. Този дисбаланс
имаме задачата да го ре-
шим”, коментира Иван Ива-
нов.

“Напоителни системи”
трябва да се оздравява и да
престанат идентифицираните
порочни практики, изтъкна
Иванов. Проверките трябва
да приключат следващата сед-
мица и при данни за наруше-
ния те ще бъдат изпратени на
МВР и прокуратурата. “Дан-
ните, които получаваме, го-
ворят за системно източване
на дружеството. Това трябва
да спре и то веднага”, каза
министърът. Една част от
ръководството на дружество-
то вече е сменена, стана ясно
от думите на Иванов.

“Във вторник ще
внесем заявление в
КЕВР, в което ще про-
гнозираме намаление на
цената на природния
газ. Тази цена ще е поне
с минус 12-13%”.

Това заяви пред Нова
телевизия директорът на
“Булгаргаз” Николай
Павлов. “Изпратихме
писмо до МС и
до Министерството на
енергетиката на 31 де-
кември, в което упоме-
нахме каква се очаква да
бъде цената на газа за фе-

Цените на горивата вероятно ще
продължат да се движат нагоре през
януари заради “притеснително” устой-
чивото покачване на международните
цени на петрола. Понижаване може да
се наблюдава единствено при пропан-
бутана - с около 4-5 стотинки. Това
прогнозира председателят на Българ-
ската петролна и газова асоциация
Живодар Терзиев пред БНР. “За съжа-
ление, прогнозата не може да бъде
особено розова. Очакванията ни, че
януари и февруари са слаби откъм по-
требление, не се сбъдват”, коментира
той. Според Терзиев причина за
поскъпването на суровините е и не-
стабилността в производството, пред-
лагането и търсенето. Успоредно с
поевтиняването на пропан-бутана Тер-
зиев очаква метанът за автомобили и
компресираният природен газ да

Арбитражният съд
при Българската търгов-
ско-промишлена палата
(БТПП) постанови, че
фирмата собственик на
“Параходство Български
морски флот” АД - “Кей
Джи Маритайм Шипинг”
АД, дължи на държавата
малко над 25,3 млн. лв.
неустойка заради не-
изпълнение на договора
за приватизация, съобщи
специализираният пра-
вен портал “Лекс”.

Агенцията за пуб-
личните предприятия и
контрол (новото име на
Агенцията за приватиза-
ция) претендираше от
купувача на БМФ над

Прогнозират най-малко 12-13%
поевтиняване на газа

вруари и март и каква ще
е ликвидната дупка, коя-
то ще се появи в резул-
тат на мораториума.
Така че ние предупреж-
даваме съвсем навреме”,
подчерта той.

По думите му “Бул-
гаргаз” прави всичко
възможно, за да може
българският потребител
да има възможно най-
ниската цена на газа.
“Нека обаче не забравя-
ме, че тази суровина е
вносна и цената й се об-
разува по борсови цени.

Следваме начина на це-
нообразуване, който е
утвърден  от КЕВР и
няма как да фалшифици-
раме нещо”, каза Павлов.

“Настоящият Борд на
директорите на “Булгар-
газ” е назначен след кон-
курс от служебното пра-
вителство през юли м. г.
Всеки един от членовете
е защитил своята концеп-
ция, спечелил е конкурса
и в момента е в Съвета
на директорите. Самият
аз работя в компанията
от 2015 г.”, каза Павлов.

Домусчиеви дължат 25 млн. лв.
на държавата за БМФ

52,2 млн. лв. неустойка
заради неизпълнение на
изискването за тонажа
на корабите, численост-
та на персонала и пови-
шаване на заплатите им
до края на 2018 г., кога-
то изтече 10-годишният
контрол върху изпълне-
нието на условията по
сделката. “Кей Джи Ма-
ритайм Шипинг”, прите-
жавано от “Адванс
Пропъртис” на братята
Кирил и Георги Домус-
чиеви, придоби 70% от
“Параходство БМФ”
през 2008 г.

Делото започна през
октомври 2019 г. След
близо две години раз-

глеждане на спора в края
на декември 2021 г. Ар-
битражният съд при
БТПП единодушно е ус-
тановил, че има наруше-
ния по приватизацион-
ния договор, и е присъ-
дил “Кей Джи Маритайм
Шипинг” да изплати на
държавата 25 млн. лв.
неустойка. Решението на
съда е взето окончателно
и е задължително за стра-
ните. То подлежи на при-
нудително изпълнение,
но всяка от страните по
спора има процесуална-
та възможност да поиска
отмяната му в следващи-
те три месеца, обясняват
от “Лекс”.

продължат да се покачват.
“Заради поскъпването на газа от 1

януари масово цените ще минат 3 лева.
Когато единият алтернативен продукт
поевтинее, в същото време другият ще
стане почти нетърпимо скъп”, комен-
тира Терзиев и прогнозира отлив от
търсенето на метана. Според него при
бензина и дизела също “няма да има
добра новина” - ако по някаква причи-
на няма увеличение, то цените ще се
задържат.

Терзиев обяви, че след среща с пре-
миера Кирил Петков е взето решение
да се направят няколко теста за реда и
начина за освобождаване на горива от
резервите. Това се прави само в извъ-
нредна ситуации, а по думите на Тер-
зиев държавата не е изпадала в такава
“от 10-12 г.” и не всички субекти имат
яснота как протича.

Горивата в България
ще поскъпнат още
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СВЕТОВЕН ДЕН НА ДУМАТА “БЛАГОДАРЯ”.

Предложен е през
1994 г. от родения
в Илинойс Ейд-
риън Сиукс Купър-
сми. Произходът
на “най-учтивия”
празник не е извес-
тен, но се смята,
че идеята се е за-
родила в междуна-
родна компания, която е искала да увеличи продаж-
бите си. Вероятно от благодарствени картички и
подаръци. “Благодаря” е най-простото послание.

1567 - В ЛОНДОН СА ИЗТЕГЛЕНИ ПЕЧАЛБИТЕ
ОТ ПЪРВАТА ДЪРЖАВНА ЛОТАРИЯ. Въпреки че
данни за подобие на ло-
тарии съществуват от
205-187 г. пр.Хр., когато
средствата от тях били
използвани от китайски-
те династии за финан-
сиране на големи проек-
ти като Великата ки-
тайска стена, официално през 1566 г. кралица Ели-
забет I в Англия благославя начинанието. Постъпле-
нията от лотарията са използвани за изграждане
на убежища, защитни съоръжения и др.

1862 - УМИРА ДИМИТЪР МИЛАДИНОВ,
ВЪЗРОЖДЕНСКИ ПРОСВЕТИТЕЛ (Р. 1810 Г.).
Книжовник, фолклорист и борец за на-
ционална независимост. Основната
му заслуга е събирането и издаване-
то на сборник с автентични българ-
ски народни песни от Македония
под заглавието “Български народни
песни” (юни 1861 г., Загреб, заедно с
брат си Константин Миладинов).
Заради родолюбивата си дейност е пре-
следван от гръцкото духовенство. Обя-
вен за “царски душманин” и арестуван от турски-
те власти. Лежи в затворите в Охрид, Битоля,
Солун и Цариград, където умира.

1918 - РАЖДА СЕ ЕДУАРД МЪРФИ, АЕРОКО-
СМИЧЕСКИ ИНЖЕНЕР (УМИРА 1990 Г.). Ста-
ва световноизвестен с
формулирането на За-
кона на Мърфи. Според
него между две равно
вероятни събития по-
вероятно е онова, кое-
то би довело до по-не-
благоприятен резул-
тат за наблюдаващия. Класическата му форму-
лировка гласи: “Всичко, което може да се повре-
ди, се поврежда.” Съществуват многобройни
формулировки на подобни “закони”, наречени
събирателно “закони на Мърфи”.

1960 - В СССР Е СЪЗДАДЕН ПЪРВИЯТ В СВЕ-
ТА ЦЕНТЪР ЗА ПОДГОТОВКА НА КОСМОНАВТИ.
Решението е взето в
края на 1959 г. На 11
януари 1960 г. е обособе-
на специална армейска
част 26266, натоварена
с тази задача. Впослед-
ствие тази част е пре-
образувана в Център за
подготовка на космонав-
ти. От 1995 г. центърът носи името на първия
космонавт в света Юрий Гагарин.

2008 - УМИРА СЪР ЕДМЪНД ПЪРСИВАЛ ХИ-
ЛАРИ, НОВОЗЕЛАНДСКИ АЛПИНИСТ (Р. 1919 Г.).
Той и шерпът Тенсинг
Норгей са първите хора,
които се изкачват на
връх Еверест и се завръ-
щат благополучно - по-
двиг, който те осъщест-
вяват на 29 май 1953 г.
Двамата прекарват на
върха 15 минути. Хила-
ри прави снимка на Тенсинг, който оставя шокола-
ди в снега като дар към боговете, и забива четири
флага - на Великобритания, Непал, Нова Зеландия
и ООН. Снимка на Хилари няма поради неумение-
то на Тенсинг да борави с фотоапарата.

Безсилие
От стр. 1

Очакването за горива-
та по бензиностанциите
не е розово, и сега са
скъпи, но цената на газа и
тях ще повлече. Цените им
масово щели да минат 3
лева, пророкуват от газо-
вата асоциация.

У нас най-трудно е
свалянето на цените по
бензиностанциите. Вина-
ги ще се намери кой да
обясни, че въпреки поев-
тиняването на междуна-
родните пазари, има сери-
озни причини цената на
колонката да не падне. А
пък прословутата Коми-
сия за защита на конкурен-
цията все не може да до-
каже картел. Ще има ли
край това безсилие в
ущърб на българските
потребители?

Измъкване от тунела
Велиана ХРИСТОВА

От години у нас се
приказва, че висшето об-
разование не е обвързано
с нуждите на бизнеса. В
рейтинговата система на
висшите училища за 2021
г. дори пролича, че има ре-
корден скок на безработи-
цата сред младите висши-
сти - за първи от 5 години
насам нивото й е над 3%

и за миналата година е
близо 3,5% (при 2,8% за
2020 г.). Най-трудно си
намират работа завър-
шилите туризъм, но про-
блем има и в други специ-
алности, дори когато на-
чалните заплати не са нис-
ки. Обикновено се
измъкваме с факта, че в IT
сектора доходите са мно-
го високи и безработица-
та е ниска, но икономика-
та не е само компютри.

И ето, че просветното
министерство публикува
регистър на 96 специал-
ности, за обучението в
които държавата ще запла-
ща изцяло или частично
таксите за обучението на
студентите, ако са склю-
чили договор с фирма, в
която ще стажуват и ще
работят след завършване-

то си. Публикуван е и
списъкът на 154 фирми,
одобрени от МС, с които
може да се сключи дого-
вор. Работодателите са
заявили, че имат нужда от
975 специалисти. Така
реално се отваря път към
три цели - стимул за кан-
дидат-студентите да се
насочват към не особено
желани, но необходими за
страната, специалности;
намаляване на младите
висшисти, които нито
учат, нито работят, и оси-
гуряване на адекватни ка-
дри за бизнеса, който все
се оплаква, че не намира
професионалисти на паза-
ра на труда. Списъкът на
специалностите, в които
де факто ще се учи без-
платно, се актуализира
всяка година. Той е по

висши училища, форми на
обучение и брой студен-
ти спрямо нуждите на па-
зара на труда.

Подобна мярка обаче
би трябвало да се обвър-
же с пренасочване на
ВУЗовете към традицион-
ни за тях специалности, в
които са най-силни. А не
към атрактивни, но нети-
пични за тях, обучения с
“куфарно” преподаване,
измислени да им носят
повече пари чрез студен-
тите. Като каза А, МОН
трябва да каже и Б. Освен
това, да видим дали в бю-
джет 2022 ще се вдигне
процентът от БВП за вис-
ше образование, по който
от 11 години кретаме в
опашката на ЕС по волята
на скандалния гербаджия
Симеон Дянков.

Кое точно НАТО?
Валентин ГЕОРГИЕВ

НАТО е готова за
въоръжен конфликт при
неуспех на преговорите с
Русия, твърди шефът на
организацията Столтен-
берг. Те са насрочени за
сряда, веднага след двуст-
ранните преговори Ва-
шингтон-Москва.

Звучи почти като зло-
веща оферта. В такъв на-

прегнат момент е редно да
запитаме от чие име гово-
ри господинът. Защото,
поне на хартия, България
също се води част от
НАТО. И нашата позиция
е категорично против “ес-
калирането на военните
мерки, които са контра-
продуктивни”, заявена и
вчера от военния ми-
нистър Янев. От когото
разбираме също, че стра-
ната ни към момента
“няма позиция за конфлик-
та в Украйна”. И че при
“необходимост, породена
от развитие на средата”,
МО ще предложи тепърва
варианти за решение. Е,
каква готовност за война?
Какви 5 лева?

А може би Столтен-
берг говори от името на
американците. Тогава не-
щата изглеждат по-ясни -

НАТО винаги са готови
за въоръжен конфликт,
стига този конфликт да се
води в Европа, по-точно
в Източна Европа или
където и да е другаде
извън територията на
САЩ. Нещо повече:
НАТО не просто е гото-
ва за въоръжен конфликт,
а търси, провокира и иска
въоръжен конфликт...
Примери бол!

Словесни “изхвърля-
ния” като това на Стол-
тенберг и други особи,
заемащи високи постове,
обаче са част от война-
та. А тя отдавна тече и
не е задължително пона-
стоящем да се води с
бойни средства.

В етап сме на “демон-
страция на мускули”, но
натрупаното напрежение
изисква да бъде “изпусна-

то”. Това често става чрез
избухване на регионални
конфликти, но и те са част
от войната. Нещата са
сведени до етап на оцеля-
ване, така че мирното раз-
решаване на проблема из-
глежда почти невъзможно.

Ще трябва да разчита-
ме на здравия разум.
Москва вдигна залозите,
което означава, че е гото-
ва на всичко. А залозите
на НАТО са ниски, което
предполага, че няма да
рискуват конфликт с ядре-
на сила със страна от ка-
тегорията на Русия.

Инак се чудя какво ще
прави България, ако пак ни
преразпределят ролята на
салфетката, което никак не
е изключено. Нито нас ще
ни има, нито кой да ни
преразпределя, нито сал-
фетки ще останат...

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Ще се намери ли през новата
година изход от поредната битка
на старото срещу новото, на тра-
диционното срещу модерното, на
историческата забележителност
срещу инвеститорските домогва-
ния? Може ли да се стигне до
баланс между обществения инте-
рес и частната инициатива в казу-
са с Централните хали, обявени за
паметник на културата с нацио-
нално значение? Трябва ли Хали-
те да останат посвоему уникално
място, или могат просто да запри-
личат на стотиците големи магази-
ни под шапката на известна хра-
нителна верига?

Миналото и бъдещето на сгра-
дата на столичните хали за поре-
ден път е на дневен ред, след като
през последните месеци бе напра-
вена категоричната заявка, че в нея

ще се настани “Кауфланд”. После-
дваха протестни писма, живи ве-
риги, реакции на неправителстве-
ни организации. Яснота за бъде-
щето на емблематичната сграда в
центъра на София все още няма,
но практиката показва, че пътят не
просто е начертан, а е прокаран.

Германската верига презенти-
ра един проект, след това го обно-
ви и се опита да привлече защит-
ници с обещанието да инвестира
около 50 милиона лева. След гла-
сове на недоволство от различни
страни в крайна сметка от фирма-
та декларираха, че са се съобрази-
ли с препоръките на Националния
институт по недвижимо културно
наследство и на Министерството
на културата по отношение на
бъдещия им проект. Затова оттам
на бърза ръка промениха първо-
началните идеи за изгледа на вхо-
довете на сградата, на рампата, на
терасите на второ ниво, достъпа
до сутерена. От веригата обещаха
и обособено място за независими
търговци и гарантираха да се
съхрани сградата като паметник
на културата, след като се рестав-
рира и поддържа според първона-
чалния замисъл на авторите. До-
тук добре... Но фактът си остава -
в знаковата сграда в центъра на
града, която поколения столичани
свързват с традицията, с история-
та, с миналото си, с пъстротата,

ще блесне знакът на чужда храни-
телна верига, на стремежа за пе-
чалба, на унифицирането.

Затова и инвестиционното
намерение напълно естествено
предизвика остра реакция в някои
среди. Против него се обявиха
общественици, неправителствени
и браншови организации. От Съю-
за на българските архитекти изля-
зоха с писмо, в което припомни-
ха, че Централните хали са знако-
ва и емблематична сграда за Со-
фия, чието културно значение да-
леч надхвърля трансформирането
й в редови търговски обект.

Утвърдени имена като проф.
Тодор Булев и проф. Борислав
Борисов заявиха, че държавата и
общината трябва да потърсят
възможности, да върнат на Хали-
те тяхното изначално значение на
градско, обществено средище в
сърцето на столицата, осъществя-

вано в миналото чрез архитектур-
ния замисъл и специфична роля в
живота на града. Те и колегите им
дадоха идеи за развитието на сгра-
дата като туристически и инфор-
мационен център, център за худо-
жествени занаяти и приложно-де-
коративни изкуства, изложбена
зала и арт център, библиотека и
книжарница. Според тях сградата
може да се превърне в място за
редовни, периодични фермерски
пазари, изложби на сувенири, фе-
стивали на виното и храните, за
тържества и културни събития и
др. Затова експертите настояха за
спиране на процедурата.

Равновесие между обществе-
ната и частната полза се намира
трудно, когато спорният обект е
частна собственост. Нещата
допълнително се усложняват и
когато в същото време той е па-
метник на културата. Не са един и
два примерите за унищожени или
оставени на разрухата защитени
сгради поради липса на интерес у
собственика да ги поддържа. Тук
случаят не е такъв, но е доказател-
ство за предизвестен сблъсък, в
който или всички са прави, или
всички грешат.

Сагата с емблематичната сгра-

да започва преди много години,
когато 75 на сто от нея се оказва
собственост на дружеството “Ащ-
ром”. Стига се дори до дело срещу
бившия кмет Стефан Софиянски,
който накрая бе оправдан по об-
винение в злоупотреба със слу-
жебно положение заради занижа-
ване 400 пъти на стойността на
Халите при сделката, сключена от
смесено дружество на общината с
израелската фирма. Драмата обаче
не спря дотук, тъй като впоследст-
вие се наложи общината да замени
остатъчния си дял от 25 на сто в
сградата срещу градинката до Рус-
ката църква в София, която се ока-
за собственост на “Ащром”. Така
се спаси зелена площ, но се изгуби
изцяло контролът върху знаковата
постройка. Ако сега се одобри про-
ектът на “Кауфланд”, фирмата ве-
роятно ще поиска да закупи сграда-
та. Продажбата няма как да се спре
- нито от държавата, нито от общи-
ната. Но те все пак имат механиз-
ми за намеса, за да се запази знако-
вата сграда в автентичния й вид.
Иначе ще бъде направена просто
първата стъпка към изгубването и
на тази част от историческото на-
следство не само на столичани, но
и на всички българи.

Супермаркет или емблема
на София?
Ще влезе ли голяма търговска верига
в знаковата сграда на Централните хали

Деси ВЕЛЕВА

Търговията завзе и други знакови сгради

110 години история

Това съвсем не е първи опит на големи търговски вериги да пробият в знакови сгради в

София. Преди повече от десет години “Била” купи бившето кино “Изток” за 1,43 милиона

евро. Първо се говореше, че сградата ще бъде разрушена и на нейно място да бъде изгра-

ден многоетажен офис и търговска сграда със застроена площ от 14 000 кв. метра.

Малко по-късно стана ясно, че сградата ще се запази.

Въпреки че бе със статут паметник на културата, знаковото кино “Европа палас” със

старо име “Димитър Благоев” също бе превърнато в хипермаркет преди няма и две

години. То бе изтърбушено, получи модерна фасада от алуминиеви профили, която няма

нищо общо с автентичния му вид. Затова “спомогнаха” Министерството на културата и

Националният институт за недвижимо културно наследство, които дадоха “зелена

светлина” за трансформацията на прочутия кинотеатър. Сградата е открита през 1938

г. и е дело на известния български архитект Асен Михайловски, като е част от архитек-

турно-строителния ансамбъл от историческия градски център на столицата. Беше.

Решение за изграждането на покрит пазар за продажба-

та на месни и млечни продукти, птици, риба, зеленчуци и

плодове в центъра на София е взето още в края на XIX

век. Първоначално пазарът се помещава в обширна дърве-

на сграда в центъра на града. С разрастването и благоус-

трояването на града, в първите години на XIX век, се

взима решение за изграждането на специална нова сграда.

Проектирането започва през 1907 г.

Сградата на Централните хали, построена в периода

1909-1911 г. по проект на арх. Наум Торбов, е сред най-

функционалните и красиви български архитектурни образ-

ци от началото на XX век. Фасадите са богати на камен-

на пластика, над главния вход е изобразен пластично

столичният герб на художника Хараламби Тачев. Над него

в аркирана куличка е монтиран часовник с троен цифер-

блат. Идеята е сградата да е покрит пазар за продажба

на хранителни продукти. В продължение на около 30

години работи в този си вид, като постепенно стоките

започват да се излагат в характерния за времето дюкянен

тип. През 50-те години на ХХ век е направена реконструк-

ция и в продължение на няколко десетилетия тя работи

като супермаркет. Следва дълъг период, в който сградата

е затворена до 2000 г., когато е направено преустройст-

во, при което са изградени допълнителни нива за разкри-

ване на по-голяма търговска площ.
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През 2022 г. конфронтацията ще се задълбочи,
вместо да се преодолее, казва известният дипломат

На стр. 9

Глобализацията
преформатира
световните процеси

СНИМКА ИИМО

ЛЮБОМИР КЮЧУКОВ:

Интервю на Таня ГЛУХЧЕВА

 Какво очаквате от
предстоящата среща меж-
ду Русия и НАТО?

- Самият факт, че се про-
вежда поредица от срещи, е
положителен. За съжаление,
причината, довела до тази
активизация, е изцяло със
знак “минус”: противопос-
тавянето достигна нива, ко-
гато рискът от директна
конфронтация между САЩ
и НАТО с Русия става мно-
го сериозен. Междувремен-
но дори диалогът девалвира
като инструмент за търсене
на политически решения,
превръщайки се в платфор-

ма за взаимни обвинения. До
голяма степен се разпадна
международно-правната си-
стема за контрол върху
въоръженията и разоръжа-
ване, особено в сферата на
ядрените оръжия, където на
практика остана да действа
само продълженият през
миналата година договор
Нов СТАРТ за стратегичес-
ките ядрени оръжия.

Затова за оценката на
предстоящите срещи ще
бъде важен отговорът на
два въпроса: първо, в крат-
косрочен план - ще успеят
ли страните да се договорят
за мерки за предотвратява-
не на по-нататъшната еска-
лация на конфронтацията;
второ, в дългосрочен план -
дали тези срещи ще останат

епизод или ще дадат тласък
на процес, който да доведе
до деескалация на напреже-
нието. Обнадеждаващо об-
стоятелство е заявлението
на президента Байдън, че
САЩ не предвиждат военно
ангажиране в конфликта в
Украйна.

 Трябва ли България да
заеме активна позиция?

- Естествено. И дори
задължително. Иначе реше-
нията ще се вземат без нас
и ние сами ще се поставим
в позицията на изпълнител.
Ако България не направи
задълбочен анализ на рис-
ковете за собствената си си-
гурност, не формулира мер-
ки за нейната защита и не
ги аргументира в рамките
на ЕС и НАТО, страната ни

не може да очаква общите
подходи на съюза и на али-
анса да отразяват и нашите
интереси. Нещо повече, при
присъединяването ни ЕС и
НАТО към България беше
формулирано ясно очаква-
не ние да даваме добавена
стойност с нашата експер-
тиза, влияние и традиции в
общите позиции поне по
три важни направления:
Балканите, Черно море,
постсъветското простран-
ство. Нещо, което не се
случи и, за което не е вино-
вен Брюксел.

България сама предпоче-
те да разтвори своите
външнополитически интере-
си в общоевропейските по-
зиции, често свеждайки сво-
ята роля в обсъжданията до
присъствие, а не до участие.
И резултатите са налице -
вече нашето мнение не тежи,
дори не се очаква.

 Ако сме неутрални,

оставаме ли лоялен член на
НАТО? Кое отговаря на
националната ни позиция -
неутралитет или прона-
товска политика?

- България е член на
НАТО в резултат на собст-
вен избор. И по тази причи-
на България не може да бъде
неутрална. Преди всичко
вътре в НАТО. Точно об-
ратното - там ние трябва
ясно да формулираме соб-
ствените си приоритети от
гледна точка на национална-
та сигурност и да се стре-
мим те да бъдат отразени в
общите решения.

А когато говорим за на-
ционалната сигурност,
следва да имаме предвид (и
по това има достатъчно
висока степен на съгласие
в българското общество),
че заплахите за сигурност-
та на страната не произ-
тичат от риска за дирек-
тен сблъсък с Русия, а от
конфронтацията с Русия.
Впрочем, значителна гру-
па държави от Централна
и Южна Европа (включи-
телно Германия и Фран-
ция) споделят виждането,
че европейската и собстве-
ната им сигурност не може
да бъде гарантирана в ус-
ловията на конфронтация с
Русия, а само в диалог и
намиране на съвместни
подходи заедно с Русия.

Това в пълна сила важи
и по отношение на актуал-
ния дебат за евентуалното
разполагане на допълнител-
ни войски на НАТО в
България. Първо, ако наис-
тина анализите сочат по-
добна необходимост, това
би следвало да бъде българ-
ска, а не външна инициати-
ва. Второ, това не би могло
да се случи без решение на
Народното събрание. И,
трето, най-важно, на сегаш-
ния етап подобна стъпка би
се вписала в спиралата на
трупане на войски и въоръ-
жения и от двете страни -
което не просто не дава
допълнителни гаранции за
сигурността ни, но увели-
чава напрежението.

 Във връзка с отноше-
нията ни със Северна Ма-
кедония, трябва ли да
жертваме националното
си достойнство заради
чужди интереси?

- Интересът за под-
държане на приятелски до-
бросъседски отношения с
РС Македония е българ-
ски, а не чужд. И това, че
те не са прави, не означа-
ва, че ние действаме умно.
България проигра цялото
си предимство на страна
членка и изпадна в изола-
ция по въпроса - и в ЕС, и
в региона.
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НАКРАТКО

5,5 по Рихтер
разтресе Балканите
Няма жертви, но има сериозни материални щети

Нов кабинет встъпи в длъжност в Нидерландия, а премиер за четвърти мандат е Марк Рюте.
Правителството се формира след месеци на преговори. Изборите се проведоха през април миналата година

СНИМКИ БГНЕС

В минутите преди полу-
нощ в неделя са регистрира-
ни четири земетресения в
Гърция и РС Македония.

Първото земетресение с
магнитуд 5,5 по Рихтер е от-
четено около 23,43 ч. мест-
но време на 4 км североиз-
точно от гръцкия град Ле-
рин. Дълбочината му е била
10 км, сочат данните на Ев-
ропейския сеизмологичен
център. Последвали още два
вторични труса със сила 4,2
и 3,1.

Около час по-рано е реги-
стрирано земетресение с маг-
нитуд 3,5 на 19 км югоизточ-
но от Битоля, Северна Маке-

дония. В същия район 50 ми-
нути по-късно е имало и вто-
ри трус от 3,7 по Рихтер.

Гръцките власти пре-
поръчаха на хората в райо-
на на епицентъра на земет-
ресението да останат навън
на безопасно място. В коли-
те си и на открито в парко-
вете прекараха нощта жите-
лите на град Флорина и об-
ластта.

Почти няма сграда, неза-
сегната от земетресението,
съобщават местните гръцки
власти. Кметът на Лерин Ва-
силис Гянакис информира за
паднали балкони. Сеизмоло-
зите от Геодинамичния инсти-

тут в Атина все още не са
категорични, че няма да по-
следват вторични трусове,
по-силни от първия. Граждан-
ска защита, пожарната и по-
лицията оказват помощ с
храна и вода. Властите пре-
поръчват хората да не се
прибират по домовете, дока-
то технически екипи не про-
верят сигурността на сгради-
те. Училищата и държавните
учреждения са затворени.

В Северна Македония
също има нанесени сериоз-
ни поражения върху сгради-
те, не се съобщава за жертви
и пострадали. И в Битоля
мнозина са прекарали нощта

в колите си или навън. По-
неделник бе обявен за нера-
ботен ден в града.

Над 20 са до момента
вторичните трусове в
Гърция след земетресението
в района на Флорина, съоб-
щават от българския Инсти-
тут по геофизика, геодезия и
география. Най-силният вто-
ричен трус е със сила 4,5.

Трусовете са усетени и у
нас в Петрич, Благоевград и
по високите етажи на сгради
в София. Агенциите съобща-
ват, че земетресенията са се
усетили още в Косово,
Сърбия, Черна гора и Алба-
ния.

Индийски медицински служители
правят бърз тест срещу КОВИД-19
на жп гара. Правителството
е взело решение да се слагат
бустерни дози на възрастните
и медицинските работници на
първа линия. Страната
продължава да е на второ
място в света по брой заразени

Президентът на Казахстан Касъм-Жомарт Токаев уволни
още двама високопоставени служители от службите за сигур-
ност след най-големите размирици от три десетилетия на
постсъветска независимост, съобщиха световните медии.
Властите в страната увериха, че ситуацията се стабилизира-
ла, като предвождани от Русия войски охраняват ключови
съоръжения.

Уволнените служители са били заместници на бившия шеф
на службата за сигурност Карим Масимов, който бе аресту-
ван по подозрение в държавна измяна.

Китайският външен министър Ван Ий заяви в телефонен
разговор с казахстанския си колега Мухтар Тлеуберди, че
Китай е готов да засили сътрудничеството си с Казахстан, за
да гарантира политическата сигурност на двете страни и да
предотврати цветни революции. Това съобщи Ван Уенбин,
говорител на китайското външно министерство.

Според китайския външен министър Пекин възнамерява
да засили сътрудничеството си с казахстанското правителст-
во за осъществяване на “мащабни програми за сигурност”.
Ван Ий изрази също така надежда, че Казахстан ще осигури
защита на китайските граждани на своята територия.

“Китай е съсед на Казахстан и нашата страна, повече от
всеки друг, се надява да поддържа дългосрочна стабилност в
Централна Азия”, заключи той.

Чистка в службите
в Казахстан

Високопоставени дипломати от САЩ и Русия се срещ-
наха в швейцарския град Женева за първите от поредица
важни преговори, целящи да намалят напрежението око-
ло Украйна.

Залогът за започналите разговори е голям, но двете
страни имат твърде различни очаквания. САЩ и другите
западни сили искат да разубедят Русия да нахлуе в Ук-
райна. Русия обаче иска да постави акцент върху своите
искания за оттегляне на НАТО от Източна Европа. Тя
призовава НАТО да изтегли силите си от бившите съвет-
ски републики, да прекрати всякакво разширяване на
изток и да изключи възможността Украйна да се присъе-
дини към алианса.

САЩ и НАТО отхвърлиха повечето от исканията на
Русия като “неоснователни”. Съединените щати катего-
рично отрекоха съобщенията, че обмислят евентуално
намаляване на войските. Но американски официални лица
заявиха, че са готови да разгледат възможността за огра-
ничаване на военните учения и разполагането на ракети.

Разговорите тази седмица могат да се окажат реша-
ващ дипломатически етап, в който съдбата на Украйна
и на европейската архитектура за сигурност след Сту-
дената война ще бъдат поставени на карта, коментира
БиБиСи.

Започнаха преговорите
между Русия и САЩ

Цял Ливан остана без ток

Държавният доставчик на еле-

ктроенергия Electricite du Liban

обяви, че напълно прекратява по-

даването на електричество, след

като протестиращи опитаха да

проникнат на територията на

разпределителна станция Арамуна,

северно от столицата Бейрут. Над

шест месеца цялото население е

без ток до 20-22 часа на ден. В

страната има и недостиг на бен-

зин, лекарства и питейна вода.

Газов кратер гори
от 40 години

Президентът на Туркменистан

Гурбангули Бердимухамедов нареди

на правителството да намери

начин да потуши газовия кратер,

горящ от 40 години в пустинята

Каракум. През 1971 г. при сонди-

ране за природен газ настъпва

срутване. Геолози подпалили газа,

излизащ от дупката, очаквайки да

изгори до дни. Но той все още

гори. През 2018 г. официално е

наречен “Сиянието на Каракум”,

но сред туристите е известен като

“Портите на ада”.

Хунтата в Мианмар
осъди Аун Сан Су Чжи

Съд в Мианмар осъди бившата

ръководителка Аун Сан Су Чжи на

още 4 години затвор, информираха

агенциите. Тя бе осъдена за неза-

конен внос и притежание на уоки-

токита и за нарушаване на огра-

ниченията във връзка с КОВИД-19,

уточни представител на съдебна-

та система, управлявана от воен-

на хунта. Срещу 76-годишната

носителка на Нобеловата награда

за мир бяха повдигнати около

десет обвинения. Ако бъде призна-

та за виновна по всички, тя може

да бъде осъдена на повече от 100

години затвор.

Падна част от Великата
китайска стена

Малък участък от Великата ки-

тайска стена, дълъг около два

метра, се срути при земетресение,

разтърсило провинция Цинхай,

съобщи вестник “Глобъл таймс”.

Властите извършили щателна про-

верка на културните обекти в

района и открили мястото на

падналата част, датираща от

времето на империята Мин (1368-

1644 г.). Пострадали няма.
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Глобализацията
преформатира
световните процеси

СНИМКА ИИМО

От стр. 7

Непознаването на меха-
низмите на функциониране
на ЕС от предишните управ-
ляващи вкара България в
капан, пренасочвайки нати-
ска от Скопие върху София.
Нещо повече - ние напра-
вихме най-сериозния по-
дарък на македонизма, давай-
ки силен тласък на ан-
тибългарските настроения в
РСМ. Затова България е за-
интересована от разрешава-
нето на проблемите - освен
всичко друго, защото, про-
тивно на общоприетото мне-
ние, времето не работи в
наша полза. А това може да
стане само по пътя на дву-
странния диалог и постига-
нето на решение, което да
ангажира и двете страни. С
достатъчно ясни ангажимен-
ти, времеви рамки за него-
вото изпълнение и възмож-
ност за контрол в рамките
на преговорния процес с ЕС.

Обнадеждаващото е, че
през последната половин
година България се опитва

да излезе от позицията на
кръгова отбрана, тя да бъде
активната страна и да води
процесите, като предлага и
платформата за постигане
на такова споразумение.
Става дума за т.нар. пет
точки, конкретизиращи дек-
ларацията на българския
парламент. Ако тези българ-
ски предложения послужат
като основа за постигане на
съгласие, то това би било
успех за страната.

 Петнадесет години
член на ЕС - каква е равно-
сметката към днешна
дата? Какво и колко спе-
челихме и загубихме?

- Дори и само една годи-
на на Обединеното кралст-
во извън ЕС след Брекзит
нагледно илюстрира разли-
ката между това да си част
от европейската интеграция
и да си извън нея. Като тук
става дума за такива на пръв
поглед немислими неща в
една силно развита страна,
като недостиг на хранител-
ни стоки, криза с доставки-
те на бензин, недостиг на
шофьори за тирове и линей-
ки, провалена селскостопан-
ска реколта поради липса на
работна ръка и т.н.

Извън ЕС България би
била част от една сива, пе-
риферна зона на нестабил-
ност и борба за сфери на
влияние, каквато до голяма
степен днес представляват
Западните Балкани. И би
била силно уязвима - както
политически и икономичес-
ки, така и от гледна точка на
сигурността си. Глобализа-

цията е обективен процес и
тя преформатира междуна-
родните процеси, извеждай-
ки ги на едно по-високо ниво
- регионално и глобално.
Дори и САЩ, след експери-
ментите на Тръмп, стигна-
ха до извода, че не могат да
си позволят политика на
изолационизъм. Иначе каза-
но, в интерес на всички
държави, особено на по-
малките, е да търсят меж-
дународни партньорства и
съюзи за защита на своите
интереси и сигурност.

Друг е въпросът, че
България не успява в пълна
степен да се възползва от
възможностите, които ЕС
дава. Чрез членството в ЕС
България получи достъп до
сериозен финансов ресурс.
Но еврофондовете не са
просто преразпределение на
едни пари между държавите
членки, а инструмент за осъ-
ществяване на политики,
подпомагащи изравняването
на стандартите на развитие
между тях. Проблемът тук
обаче е, че в много случаи
този ресурс не бе оползо-
творяван, а усвояван. И
създаде условия за форми-
рането на корупционна сис-
тема, буквално задушаваща
развитието на страната.
Което, от своя страна, дове-
де до натрупването на вза-
имно недоверие и разочаро-
вание: у Брюксел - заради
неспособността на България
да се справи с проблема; у
българските граждани - от
нарастващите дефицити на
сигурност и справедливост

в обществото след присъе-
диняването към ЕС, вместо
очакваното благополучие.

Но ЕС далеч не се из-
черпва само с еврофондове-
те. Това, което България не
успя да постигне за тези 15
години, е да се почувства и
да се държи като пълнопра-
вен член на съюза. С други
думи - да участва във фор-
мирането на неговите поли-
тики. Като може би най-яр-
кият пример за това е прак-
тическото отсъствие на
България от дебата по клю-
човата за съществуването на
съюза тема, обсъждана в
цяла Европа в момента -
бъдещето на ЕС: ще се върви
ли към задълбочаване на
интеграцията, или ще се на-
прави крачка назад към по-
вече пълномощия за нацио-
налните държави. А това на
практика ще означава, че
решението ще бъде взето,
без да се чуят и отчетат
българската позиция и
българският интерес. И то-
гава отново, както не-
веднъж се случваше през
последното десетилетие, ще
недоволстваме от вече взе-
ти решения, от които ние
сме били част.

 Има ли чужда намеса
в безредиците в Казахстан
и можем ли да направим
аналогия с майдана в Ук-
райна? Кой има изгода от
този конфликт и какво се
цели?

- Неслучайно повечето
оценки за събитията в Ка-
захстан към момента са до-
статъчно предпазливи.

Тепърва предстои да се ана-
лизират причините и да се
консумира резултатът от
тази криза. Тук си казват
думата такива фактори като
цялостният модел на прераз-
пределение на национален
ресурс сред промените, кой-
то създаде огромни вътреш-
ни социални диспропорции,
оформяйки истинска про-
паст между тънък олигархи-
чен елит, разполагащ с ог-
ромни богатства, и остана-
лата част от населението
(впрочем, това важи за мно-
го страни от постсъветско-
то пространство и Източна
Европа). Също така силно
централизираното, автори-
тарно управление, характер-
но за държавите от Централ-
на Азия. Налице е и значи-
телно етническо разделение,
както и латентно напреже-
ние между Севера (около
новата столица Нур Султан)
и Юга (традиционно по-раз-
витата част на страната око-
ло бившата столица Алма-
ти). Не на последно място -
сериозните природни ресур-
си на страната (нефт, газ,
уран), предизвикващи чужд
интерес. С други думи - има
натрупани напрежения, като
същевременно местните вла-
сти алармират и за външна
намеса.

Всичко това дава осно-
вания да се очертаят
възможните рискове от
евентуалното задълбочаване
на безредиците. Във вътре-
шен план това е опасността
от прерастването на соци-
алните проблеми в дългос-

рочна политическа криза,
която да дестабилизира
страната. Отчитайки значе-
нието на Казахстан за ста-
билността на Средна Азия,
както и обстоятелството, че
тя граничи с двете основни
геополитически сили в реги-
она - Русия и Китай, това би
надхвърлило границите на
национална политическа
криза и би създало напреже-
ние в целия регион. Особе-
на опасност би представля-
вало прехвърлянето на про-
блемите от социалната и
политическата сфера в по-
лето на етническите или
религиозните различия.
Особено ако се потвърдят
информациите, че става
дума за организирана вън-
шна намеса на фундамента-
листки ислямистки сили.

Не следва да се подце-
нява и рискът Казахстан да
се превърне в новата точка
на глобално противопоста-
вяне - особено ако войски
на страните по Договора за
колективна сигурност, и на
първо място руските части,
бъдат ангажирани за по-
дълг период със справянето
с безредиците. На този етап
изглежда, че никой няма
интерес от задълбочаване
на кризата: Китай и Русия -
защото това би създало
ново напрежение по техни-
те граници, САЩ - защото
има значителни инвестиции
и силни американски инте-
реси в експлоатацията на
казахстанските находища
на енергоресурси. Всичко
това обаче може бързо да
се промени - особено ако
глобалната конфронтация
продължи да ескалира.

 Очаквате ли изнена-
ди през 2022 г.?

- За съжаление, не. Каз-
вам за съжаление, защото
сегашната динамика на меж-
дународните отношения
води към задълбочаване на
конфронтацията, а не към
нейното преодоляване. И
поне към момента не се
очертава обръщане на тен-
денцията.

Очевидно основното
противоречие, което ще оп-
ределя динамиката на меж-
дународните отношения
през следващите десетиле-
тия, ще бъде борбата за гло-
бално лидерство между
САЩ и Китай. Тук от клю-
чово значение ще бъде дали
тя ще се води като съревно-
вание, при спазване на пра-
вилата на играта, или ще
протече като нарастваща
конфронтация, чийто резул-
тат ще се определи от пра-
вото на по-силния. Идеоло-
гизирането на това проти-
вопоставяне по оста “либе-
рални демокрации - автори-
тарни режими” дава основа-
ния за аналогии със Студе-
ната война. Но за разлика
отпреди, когато конфронта-
цията бе статична, сега тя е
динамична и периодично
извежда на преден план свои
“горещи точки”. И сред тях,
като носещи най-голям рис-
ков потенциал за директен
сблъсък от целенасочено
провокиран или случайно
възникнал инцидент, се
очертават ситуацията с Ук-
райна (между Русия и
НАТО) и трупащото се на-
прежение около Тайван
(между Китай и САЩ).
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Сякаш от нищото през последната
седмица станахме свидетели на сериозни
размирици в една от ключовите държави
в постсъветското пространство - Казах-
стан. Светът още се съвземаше от ново-
годишните празненства, когато бе изне-
надан от новините за бунтовете, обхва-
нали първо западната част на страната, а
впоследствие пренесли се основно в бив-
шата столица Алмати. Макар столица
вече да е Нур Султан (на името на дос-
корошния президент Нурсултан Назърба-
ев), Алмати продължава да е основният
град в Казахстан, така че военното поло-
жение, в което изпадна, се отрази сери-
озно на цялата държава.

Всичко започна с намерението на
сегашното правителство и президента
Касъм-Жомарт Токаев да повишат цени-
те на горивата и да въведат пазарен прин-
цип при определянето им за в бъдеще.
Това изкара хора на улицата, но първите
два дни всичко беше мирно. Насред мир-
ните протести обаче изведнъж се появи-
ха организирани банди, които започнаха
да атакуват силите на реда, стигна се до
сериозни сблъсъци, при които бяха пре-
взети административни сгради, бе уни-
щожена полицейска и военна техника, а
Алмати се превърна във военна зона. Ма-
газините и банките не работеха, интер-
нет бе спрян и не беше съвсем ясно как-
во се случва на място.

Какво се случи в Казахстан?
Кризата изглежда овладяна, но въпросите остават

Георги ХРИСТОВ

Боевете продължиха няколко дни,
като съпротивата бе толкова силна и ор-
ганизирана, че Токаев се принуди да
поиска помощ от Организацията на
Договора за колективна сигурност
(ОДКС), в която влизат Русия, Казахстан,
Беларус, Армения, Таджикистан и Кир-
гизстан. Тя дойде под формата на някол-
ко хиляди военни от останалите членки
на организацията (основно руски части)
и така лека-полека нещата тръгнаха към
нормализация. Към днешна дата ситуа-
цията изглежда вече овладяна - мобилни-
те комуникации са възстановени, търгов-
ските обекти лека-полека преминават от-
ново към работен режим, а хората се
канят да се върнат към ежедневните си
дейности. Все пак извънредното положе-
ние ще продължи до 19 януари, за да се
гарантира, че всякаква заплаха е елими-
нирана. Остават обаче някои въпроси.

Откъде се появиха бандите
и кой би имал интерес?

Казахстан е държава, която на пръв
поглед няма врагове - тя поддържа добри
отношения както със съседите си Китай
и Русия, така и със западните държави,
които са много активни в добива на пе-
трол на нейна територия. Според различ-
ни източници западни компании са инве-
стирали близо 400 милиарда долара в
енергийния сектор на страната. Но въпре-
ки спонтанния и народен характер на
първоначалните протести, няма никакво
съмнение, че те бяха използвани от дру-
ги сили за техни цели.

Все още нямаме ясна информация кой
опита този неуспешен преврат, но ако се
вярва на изказванията на Токаев и него-
вите действия, много е вероятно да става
дума за вътрешен заговор. Защото първо-
то, което президентът направи, бе да
отстрани ръководителя на Комитета за
национална сигурност на Република Ка-
захстан Карим Масимов - един от при-

ближените на Нурсултан Назърбаев. Са-
мият Назърбаев се оттегли формално от
властта през 2019 г. в полза на Токаев, но
запази сериозно влияние върху страната
както в лично качество, така и чрез реди-
ца свои хора на ключови постове. Освен
това структурата на властта в Казахстан
е такава, че там за демокрация на практи-
ка не може да се говори - всичко е раз-
делено между няколко семейни клана.
Показателно е, че местната комунисти-
ческа партия е забранена през 2006 г.

Друг факт, който води към тази хи-
потеза, е, че мародерските изпълнения в
Алмати отначало не получиха никакъв
(или почти никакъв) отпор. В този
смисъл изказването на Владимир Путин
от понеделник, че в Казахстан са се полз-
вали похвати от украинския Майдан,
има своите основания. Още повече, че в
началото се появи и информация, че
бунтовете се координират от олигарси
в изгнание от Киев.

Според статия в руския вестник “Не-
зависимая газета” обаче става дума за
членове на обкръжението на Назърбаев,
които не са били доволни от предаването
на властта в ръцете на Токаев и са из-
ползвали случая, за да се опитат да я
върнат обратно под свой контрол. Из-
глежда в това има някаква истина, тъй
като за някои от тях се знае отдавна, че
поддържат връзки с организираната
престъпност и “отглеждат” свои параво-
енни отряди, които сега са влезли в упо-
треба. Това изглеждат и единствените
хора, способни в такъв кратък срок да
организират такава силна армия - според
изявленията на Токаев става дума за 20
хиляди добре обучени бойци, които той
не се поколеба да нарече “терористи”.

Прави впечатление също, че въпреки
че бяха отстранени хора на Назърбаев,
самият той остана извън подозрение.
Нещо повече - двамата с Токаев демонст-
рираха единство, а бившият президент
направи специално обръщение, в което

към Москва, тъй като западният бизнес
(14 западни държави имат интереси в до-
бива на петрол в Казахстан) работи чу-
десно с казахстанската “диктатура” и една
гражданска война в стил Украйна или
Сирия ще навреди и на него. Не се знае
обаче дали в Белия дом не биха жертвали
печалбите на своите компании в името
на поредното дестабилизиране на постсъ-
ветското пространство и опити да се
отклони вниманието на Русия от Донбас,
където изглежда нещата стават все по-
сериозни въпреки липсата на каквито и
да е доказателства за “руската агресия”.

Накрая, все пак трябва да споменем,
че причини за недоволство сред казах-
станците има. Страната е с едно от най-
големите неравенства в света, а англий-
ски медии показаха, че казахстанският
елит притежава имения в Обединеното
кралство за над 530 милиона лири. Инте-
ресен факт е, че казахстанските сили за
сигурност дълго време са обучавани от
британската армия именно за справяне с
масови безредици. Последните съвмест-
ни учения датират от миналата година.
Знае се също, че съветник на Назърбаев
дълги години бе бившият британски пре-
миер Тони Блеър. Очевидно Западът няма
проблем с диктатурите, когато те рабо-
тят и в негова полза. Насилието, което се
разигра през последната седмица, този
път трудно може да бъде приписано само
на “кръвожадния Путин”.

Вътрешните проблеми бяха призна-
ти и от самия Токаев, който обяви, че с
терористите няма да има компромиси,
но всички искания на гражданите ще
бъдат изслушани. Тепърва ще видим дали
това ще доведе до някакви реформи. Но
тъй като протести се случват не за пръв
път, за казахстанското ръководство ще е
добре наистина да се вслуша в гласа на
своите граждани. Най-малкото за да не
се дават повече поводи за “цветна рево-
люция” или други вид намеса на външни
фактори в държавните дела.

призова казахстанците да се обединят
около неговия наследник. Токаев получи
също така още правомощия и вече може
да се смята, че има значителна самосто-
ятелност във властта. Тези размествания
могат да се считат за негласно признание
от страна на Назърбаев за участието на
неговия клан в размириците и че е склю-
чено примирие.

Ролята на Москва
и Вашингтон

Различни коментатори се опитаха
също да търсят външната намеса, като
естествено основни заподозряни бяха
САЩ и Русия. Но Русия няма интерес да
дестабилизира “задния си двор” в момент,
в който има достатъчно грижи покрай
агресивното поведение на НАТО по ук-
раинския въпрос. Няма съмнение обаче,
че Владимир Путин ще извлече полза от
случилото се, тъй като то ще заздрави
връзките между Казахстан и Русия, а
Токаев вече му е задължен.

САЩ обаче имат интерес от такива
събития точно заради кризата в Укра-
ина и започналите вчера преговори с
Русия в Женева. Дали всичко през по-
следната седмица се случи с тяхната
благословия - все още нямаме конкрет-
ни доказателства.

Но тъй като и от Пекин, и от Москва
заговориха за “цветна революция”, мо-
жем да предполагаме, че поне някаква
координация е имало. Както вече споме-
нахме, тя обаче е по-скоро провокация

СНИМКА БГНЕС

По време на размириците бе подпалено и кметството на Алмати
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Мине, не мине време и плам-
ват сериозни скандали около
поредното повишение на цени-
те на тока, газа и водата. КЕВР
е дежурната боксова круша и на
правителството, и на депутати-
те, и на потребителите. В почти
всички случаи - съвсем основа-
телно. Ето защо.

Първо, като регулатор на
цените на комуналните услуги,
КЕВР е между чука и наковал-
нята. По закон тя трябва да
уравновеси интересите на по-
требителите, от една страна, но
в същото време трябва да се
съобразява и с доставчиците на
газ, ток, парно и вода. Трябва да
отчита и цените на горивата на
международните пазари в пред-
лаганите увеличения. Т.е. в една
комисия са съсредоточени ко-
ренно различни интереси и кон-
фликтът е неизбежен.

Няма как едни и същи хора

КЕВР - гуменият печат
на доставчиците на енергия

да се грижат цените на газа,
тока, водата и парното да се
повишават със социално поно-
сими проценти и в същото вре-
ме да се грижат за интересите
на производителите на ток,
включително ВЕИ-та, на ТЕЦ-
ове, ВиК дружества, “Булгар-
газ” и разни водни концесионе-
ри. Господ да дойде в КЕВР и
по него ще полетят камъни от
всички страни, при това съвсем
правомерно. Затова и увеличе-
нията на цените на енергоноси-
телите и комуналните услуги
растяха с политически детерми-
нирани нива. Колкото й разре-
шат управляващите. Сега берем
плодовете на “енергийната по-
литика” на Борисов и ГЕРБ.
Иван Иванов е негово назначе-
ние, както и други интересни
кадри в тази комисия. Като на-
пример, Пламен Младеновски,
който отговаря именно за пред-
ложенията за скок на цените. По
едно време ГЕРБ се засили да го
прави председател на комисия-
та, но едни разследвания за
апартаменти на БСТВ поохла-
диха тези мераци.

Второ, освен правомощия
КЕВР има задължения. Напри-
мер, задължението да проверява
доколко справедливи са предло-
женията за поскъпването на ко-
муналните услуги в т.нар. биз-
неспланове на доставчиците.
Комисията обаче не разполага с

капацитет от ремонтни брига-
ди, които да разкопават тръбо-
проводите, за да се види дали
ЕРП-тата, дали “Софийска вода”
действително е подменила мре-
жата в този размер, в който е
описала в бизнес плановете. За-
щото основният аргумент на го-
репосочените за увеличението
на цените са именно инвестици-
онните им планове. В тях са
записани сумарно стотици ми-
лиони НАПРАВЕНИ инвести-
ции, които обаче никой не про-
верява дали са реални. Ерго,
КЕВР одобрява предложения на
хартия, без реални проверки.
Счетоводната проверка в този
случай само легализира кражби-
те. Кражбите, които после по-
требителите плащат с по-висо-
ките си сметки. Така е от поне
20 години насам и тази порочна
практика е чиста вина на всички
председатели на КЕВР, не само
на последния шеф на комисията
Иван Иванов.

Трето, конфликтът е зало-
жен и в самия статут на КЕВР.
Държавен орган, с шапка -
парламент. Министерският
съвет, Министерството на
енергетиката, Министерство-
то на икономиката изобщо са
изключени от контрол върху
работата на комисията. В
същото време изпълнителната
власт трябва да отиграва топ-
ките на КЕВР, независимо в
какъв момент са я застигнали.

Последният случай с рязко-
то увеличение на цената на газа
свари неподготвен току-що за-
клелия се премиер Кирил Пет-
ков. Той наистина е прав - не
може на третия ден от служба-
та да те застрелват с рязко уве-
личение на газа. Още повече,
че точно преди празниците
именно КЕВР огласи исканото
тогава увеличение от 14,5% от

“Булгаргаз”.
Очакванията и прогнозите

през декември бяха природният
газ да бъде увеличен до 117 лева
за мегаватчас. Заради рекордни-
те цени на синьото гориво оба-
че последва корекция. КЕВР
утвърди цената на природния
газ за месец януари. Тя е в раз-
мер на 133,41 лв./МВтч.

КЕВР обясни тогава, че це-
ните на газа спешно скачат, за
да бъде утвърден механизъм за
компенсиране на топлофика-
ционните дружества и те да
може да продължат нормална-
та си работа през есенно-зим-
ния сезон. Така увеличението
с почти 30 лева поставя два
рекорда - за най-голямо про-
центно увеличение и за най-
висока цена за месец.

Никой не се зарадва на сур-
вакарската песен от КЕВР и
заканата на Кирил Петков
бързо да промени състава и
статута на комисията се харе-
са на всички потребители. При
това доста се хареса, но Иван
Иванов, уморен от силно агре-
сивната среда, в която битува
от известно време, се разсърди.
Преди ден той обяви претен-
циите към неговата работа
като вмешателство и сезира
дори Европейската комисия за
груба намеса в работата на
КЕВР от страна на премиера
Петков. Отгоре на това взе да
плаши с гладна стачка, ако не
бъде сменен от горещия стол.

Смешен плач, нека да го ка-
жем в прав текст. Защото през
всичките почти 7 години на този
пост Иван Иванов далеч не е
перфектен. И е въпрос на време
натам да се насочат специализи-
раните органи и икономическа
полиция, за да се види какво ос-
тавя след себе си.

Може и да няма батак, но

нека се направи всеобхватна
ревизия в тази комисия. Пък да
се огласят резултатите. Седем
години са доста дълъг период, в
който едни и същи комисари,
едни и същи директори разре-
шават непрекъснато поскъпва-
не на комуналните услуги и
енергията с презумпцията, че им
трябвали пари за инвестиции, че
подменяли водопроводи, елмре-
жи. Но обществото дълбоко се
съмнява, че май си подменят
джиповете и си купуват апарта-
менти заради тези регулярни
увеличения. Как досега всичко
само поскъпва, а в цените не се
отразява и намаляването на це-
ните на енергоносителите. Сега
стана въпрос, че газът ще падне
с 14 процента от февруари.
Стана въпрос, но след гигант-
ския скандал между Петков и
шефа на КЕВР.

Не се управлява така нито
енергетиката, нито държавата.
В КЕВР са необходими не
само кадрови промени, но и
преструктуриране. Разделяне
на интересите в поне две ко-
мисии. И под шапката на Ми-
нистерския съвет. Народното
събрание не може да контро-
лира изцяло дейността на
КЕВР, защото това е операти-
вен орган, а не законодателен.
Не може премиерът и ресор-
ните министри да нямат кон-
трол върху пазарите, от кои-
то зависи и тяхната пряка ра-
бота. Безобразие е досега да
няма истинска ревизия на ин-
вестиционните планове на
енергийните и водни друже-
ства, а само да се одобрява
вдигането на цените.

Ревизия, разследване и ако
има виновни - съд и затвор за
онези, които докараха народа до
просешка тояга заради частните
си интереси. Крайно време е.

Нора СТОИЧКОВА

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Сградата на КЕВР често е място за протести
срещу цените на тока, водата или парното

Големият журналист, учител в
професията и приятел на мнозина от
нас си отиде на 8 януари на 96-го-
дишна възраст. Посветил на журна-
листиката над 70 години, един от
създателите на в. “Поглед” и на сп.
“Отечество”, работил е във вестни-
ците “Кооперативно село”, “Отече-
ствен фронт”, заместник главен ре-
дактор на “Труд”, бил е и в Комитета
за телевизия и радио. Автор е на много художествено-доку-
ментални книги, които винаги ставаха събитие, сценарист на
документални филми в БНТ.

Кирил Янев до последния си ден бе отдаден на журна-
листиката с идеите си, с отношение към новините, с про-
фесионални открития. Изключително честен, почтен и ве-
ликолепен журналист. Носител на голямата награда на СБЖ
“Йосиф Хербст”. Беше сърцат човек, учител по отговорност
в труда на пишещите братя. За него професията и занаятът
бяха “шанс за истината”. Сред медиите открояваше на първо
място вестниците и вестникарството, което според разбира-
нето му е наука, но и изкуство.

Присъединяваме се към скръбта на семейството и близките
на Кирил Янев! Поклон пред живота и труда му!

ДУМА

Напусна ни доайенът на
българската журналистика
Кирил Янев

Прощаването с големия български журналист
ще е на 13 януари 2022 г., четвъртък,

от 15,30 ч. в храма “Св. Седмочисленици”.

Време е за преструктуриране на комисията,
кадрови промени и разширяване на правомощията й
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НАКРАТКО

Цочо Бояджиев представя
„Апотеоз на меланхолията”

Културният

център на Со-

фийския универ-

ситет кани на

представянето

на “Апотеоз на

меланхолията”

(изд. “Изток-

Запад”, 2021) -

сборна поетиче-

ска книга на

проф. Цочо Бо-

яджиев, която

събира негови стихотворения, пи-

сани между 1970 и 2021 г. Събити-

ето ще се състои на 12 януари от

19 ч. в театралната зала на рек-

тората на СУ (театър “Алма

алтер”, вход откъм бул. “Цар

Освободител”). Актьорите Вален-

тин Ганев и Руси Чанев ще четат

стихове от книгата, а между тях

ще звучат изпълнения на джазовия

тромпетист Венцислав Благоев.

Водещ на събитието ще бъде Алек-

сандър Кьосев. Цочо Бояджиев е

един от водещите български учени

хуманитаристи, основоположник

на философската медиевистика в

България. Преподава история на ан-

тичната и средновековната фило-

софия в СУ “Св. Климент Охрид-

ски”. Член е на Международното

общество за изследване на средно-

вековната философия (Лувен) и на

Европейската академия на науките

и изкуствата (Виена). Автор е на

студии и монографии, учебни пома-

гала, съставил е няколко антологии

и сборника с философски текстове.

Учредител е на Института за изу-

чаване на средновековна филосо-

фия. Превежда от латински, ста-

рогръцки и немски.

Фундаментален труд
на Виктор Франкъл
публикува „Хермес”

“Стремеж към смисъл” от

Виктор Франкъл - ново редактира-

но издание на основен труд за

логотерапията, публикува изд.

“Хермес” в пре-

вод на Ангелин

Мичев. Издадена

за първи път през

1969 г. и обеди-

няваща поредица

от лекции, кни-

гата е фундамен-

тален труд за ло-

готерапията -

психотерапев-

тична система,

базирана на идеята за търсенето

на смисъл в живота като основен

мотив в поведението на човека.

Това ново и редактирано издание

е първото от 1988 г. насам. Вик-

тор Франкъл е професор по не-

врология и психиатрия във Виен-

ския университет, но заема про-

фесури и в Америка: в Харвард,

университетите в Далас,

Питсбърг и в Калифорнийския

университет. Като създател на

логотерапията е удостоен с по-

четната титла “Доктор хонорис

кауза” от 29 университета от

цял свят. Знаковата му книга

“Човекът в търсене на смисъл” е

преведена на повече от 40 езика

и до смъртта на Франкъл през

1997 г. от нея са продадени над

12 милиона екземпляра.

Издателство “Кръг”
представя мащабното из-
дание “Война и мир” от
Лев Толстой. В края на
2021 г. грандиозният ро-
ман на руския класик из-
лезе в четири луксозни и
удобни за четене тома, за
които корици и близо пет-
десет илюстрации нарису-
ва именитият художник и
аниматор Теодор Ушев.
Използван е класическият
у нас превод на Констан-
тин Константинов, създа-
ден през 1957 г., а цялост-
ното оформление на про-
екта е на дизайнера Гри-
гор Григоров, научи
ДУМА от Кристина Кру-
мова, редактор, пиар в из-
дателство “Кръг”.

“Война и мир” често е
определян като най-великия
роман в историята на лите-
ратурата, а авторът му Лев
Толстой е признат от кри-
тиката и читателите за най-
добрия белетрист на всички
времена. Той създава най-
прочутото си произведение
в периода 1863-1869 г., в
разцвета на младостта си,
успял да се посвети изцяло
на писането в първите го-
дини на брака си. Заглавие-
то на творбата става окон-
чателно след първите два
варианта - “Три времена” и
“Всичко е хубаво”.

“Война и мир” е забеле-
жителна смесица между ре-
ализъм, историческа проза и
философия. Ако светът мо-

Кръстьо Кръстев

СНИМКА БНР

Амбициите ни са да бъдем полезни
на нашата публика. И ако можем, а
вярвам, че можем, да създадем добри

Пловдивският театър с много премиери за новия сезон

представления за новия сезон. Ние
държим да се развиваме, заяви в пре-
даването “Точно днес” на Радио Плов-
див Кръстьо Кръстев, директор на
Драматичния театър в Пловдив. Той
подчерта, че новата програма на кул-
турната институция е много интерес-
на и наситена с премиери.

“Тази година ще наблегнем на се-
риозната българска драматургия.
Очаква ни запознаване и с нови твор-
ци”, каза Кръстев. Още този месец
ще бъде възстановена постановката
“Одисей”, която не се играе от годи-
на и половина. “Първото нещо, кое-
то ще направим, е да възстановим
“Одисей”. Много ми се иска това
представление, което замразихме за
близо две години, отново да се качи

на сцената. Има много публика, коя-
то желае да го гледа”, каза дирек-
торът на театъра.

Сред премиерните заглавия се очак-
ва да бъде пиесата “Солунските съзак-
лятници” на Георги Данаилов. Ще се
реализира и нов проект с Камен Донев,
който засега носи заглавието “Уют”. В
него Камен Донев ще участва едновре-
менно като актьор и постановчик.

Още един амбициозен проект ще
осъществи през годината Пловдивски-
ят театър - “Вечният старец и морето”.
“Ще се опитаме да го направим като
спектакъл. Красимир Ранков ще работи
по този проект. Ще запознаем пловдив-
ската публика и с една млада българска
режисьорка - Елица Йовчева”, обясни
Кръстьо Кръстев.

„Война и мир” излезе
в луксозно издание

Теодор Ушев е автор на илюстрациите към
прочутия роман на Лев Толстой

жеше да разкаже сам себе
си, той щеше да пише като
Толстой, коментира Исак
Бабел. А самият Толстой
заявява, че “Война и мир”
не е “роман, още по-малко е
поема и още по-малко исто-
рическа хроника”, защото
“най-добрата руска литера-
тура не отговаря на стан-
дартите”.

Макар и фокусиран
върху Наполеоновата вой-
на с Русия, сюжетът е мно-
го по-мащабен от хроника
на славни сражения и бой-
ни тактики - той е отраже-
ние на забележителната
пъстрота на руската култу-
ра. Впечатляващата по обем
творба среща читателите с
над петстотин живи,
пълнокръвни герои от три
поколения, чиито съдби се
разгръщат през амбициите и
злополучията на пет арис-
тократични рода.

Отвъд художествените
достойнства, големи фраг-
менти от текста, особено
по-късните глави, са повече
философски дискусии, от-
колкото класическа проза, и
формулират онези убежде-
ния на Толстой, които ще го

превърнат от опозиционер
на съвременниците си в
един от най-големите мис-
лители, които човечеството
познава.

В четирите тома с лого-
то на издателство “Кръг”
почти невъобразимата
дълбочина на романа е пре-
красно допълнена от
въздействащите илюстрации
на Теодор Ушев. Той рабо-
ти по проекта по покана от
изд. “Кръг” повече от годи-
на и създава над 60 илюст-
рации, 50 от които влизат в
четирите тома. Избрал е да
работи с китайски туш
върху оризова хартия. “Цел-
та беше да създам експре-
сивни изображения, които
да кореспондират по необи-
чаен начин с този опус на
любовта, войната, мира и
човешкия екзистенциа-
лизъм”, споделя худож-
никът.



Парче за 600 унции на стойност 1,5 милиона австралийски

долара откриват златотърсачите на континента-държава.

Среброто е един от първите метали, използван като пари.

Прилага се вече в електрониката, медицината и оптиката.
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Бележити български
творци ще създават хим-
ни за шест столични учи-
лища в инициативата
“Светилник”, която пре-
дизвика голям интерес.
Културният фонд на
“Музикаутор” осигурява
финансирането на кампа-
нията в рамките на пи-
лотната фаза.

Училищата имаха
възможност да избират
сред десетки заявки от
творчески екипи, съста-
вени от родни автори,
които представиха своя-
та мотивация и проекти
на химни, инспирирани
от идентичността на вся-
ко учебно заведение.

Химнът на 19 СУ
“Елин Пелин” с работно
заглавие “Училище мое

Български творци
ще пишат химни

Американската Национална
звукозаписна академия отложи
за по-късна дата 64-те награди
“Грами”. Церемонията трябва-
ше да се състои на 31 януари,
предаде АФП.

Заради пандемията от коро-
навирус вече втора поредна го-
дина церемонията бива отлага-
на. През 2021 г. наградите “Гра-
ми” бяха раздадени на 14 март
вместо на 31 януари, като съби-
тието се състоя не в центъра
“Стейпълс”, а в по-големия кон-
гресен център в Лос Анджелис.

Номинациите за наградите
“Грами” бяха обявени на 23 но-
ември, а най-много от тях - цели
11, получи музикантът Джон Ба-
тист. С по 8 са Джъстин Бийбър,
Доджа Кет и певицата Хър.

“Провеждането на шоуто на
31 януари крие твърде много
рискове”, се казва в изявление
на Академията за звукозаписи.
Следващата дата за церемония-
та ще бъде обявена “скоро”.

Инициативата предизвика голям интерес
и ще обхване шест столични училища

Отложиха
връчването
на наградите
„Грами”

любимо” ще бъде сътво-
рен от Ивайло Терзиев -
автор на музиката и на
аранжимента. Текстът ще
е дело на Снежина Темел-
кова, която е носител на
редица награди от нацио-
нални и международни
конкурси и фестивали.

81 СУ “Виктор Юго”
избра любимия автор на
песни за деца и възраст-
ни, театрални спектакли
и мюзикъли - Хайгашод
Агасян. Светослав Ло-
бошки ще създаде аран-
жимента на химна “Праз-
нична песен” за училище-
то. Авторката на 13 сти-
хосбирки, 4 романа и по-
вече от 500 песни Надеж-
да Захариева ще напише
текста.

108 СОУ “Никола

Беловеждов” се спря на
утвърденото творчество
на Живко Колев - автор
на над 900 популярни,
детски и хумористични
песни, на стотици сцена-
рии на телевизионни
шоу-програми и концер-
ти. За музиката и аран-
жимента училището се
доверява на Светослав
Лобошки.

153 Спортно учили-
ще “Неофит Рилски” из-
бра Петър Развигоров
Попов - автор на музика-
та и аранжимента, и Таня
Желязкова-Тея да напише
текста.

Химна на 171 ОУ
“Стоил Попов” ще сътво-
ри Андрей Дреников -
автор на музика и текст.
Аранжимента поема не-

говият син Петко Дрени-
ков, който участва в
създаването на редица
популярни групи.

В средата на януари,
поради големия брой
получени произведения,
предстои да бъде завър-
шен  изборът на творче-
ски екип, който ще
създаде химн на Специ-
алното училище за уче-
ници с нарушено зрение
“Луи Брайл”.

Кампанията предвиж-
да химните да бъдат

изпълнени с помощта на
възпитаници на Нацио-
налното музикално учи-
лище “Любомир Пип-
ков”, да се запишат про-
фесионално, както и да се
създадат видеоклипове
към тях. В кулминация на
инициативата ще се пре-
върне голям концерт в
края на учебната година,
който ще се проведе в
София. На събитието се
очаква да присъстват
ученици, учители, роди-
тели, партньори и гости.

Тазгодишната церемония по обявява-
нето на наградените със “Златен глобус”
се проведе без звездни гости, червен ки-
лим, преса и съпътстващи партита. Смята
се, че това се дължи не само на увелича-

Организаторите се стремят проектът
да се разгърне в национален мащаб

П и е н е т о
на зелен чай
може да удъл-
жи живота,
твърдят китай-
ски изследова-
тели. Те са на-
правили 7-го-
дишно проуч-
ване за въз-
действието на
популярната
напитка върху
сърдечно-съдовата система. Тъй като
болестите на сърцето и кръвоносните
съдове са най-честата причина за
смъртността в света, консумацията на
чай е призната за перфектен начин да
се влияе на общото здравословно състо-
яние на хората, пише “Мирър”.

В проучването са участвали над сто
хиляди души. Едната от контролните
групи е пила зелен чай поне три пъти
на ден, а другата изобщо не е консуми-
рала напитката. По време на експери-
мента хората постоянно били наблю-
давани от лекари.

Резултатите от редовната консума-
ция на зелен чай са били забележими:
рискът от смърт сред членовете на гру-
пата, които са пиели редовно чай, е
намалял с 15%, а рискът от инфаркт
или инсулт - още повече. Установените
данни еднозначно се свързват с дейст-
вието на компонентите на напитката,
популярна не само в Поднебесната
империя, но и в цял свят.

Красотата на иракския
фотограф и модел Омар Бор-
кан Ал Гала до такава степен
смути властите в Саудитска
Арабия, че те го изгониха от
страната. Мотивът е, че ис-
кат да избегнат всякакви пре-
грешения, а “излишната при-
влекателност на младия мъж
се отразява зле на местните
момичета и жени”.

Този инцидент обаче до-
бави допълнителна слава към
голямата популярност на ху-
бавеца. И Омар Боркан отно-
во бе признат за най-красив
мъж, защото няма как да се
скрие, че буквално е засипан
от женско внимание. А някои,
в разгара на бляна си, дори

„Златен глобус” мина без звезди

Най-красивият арабин бе изгонен от властитеПиенето на зелен чай
може да удължи
живота

Препоръчва се
консумацията на
поне три чаши
зелен чай дневно

му правят скъпи подаръци,
без да издават името си.

Иракчанинът е особено
успешен в социалните мре-
жи, благодарение на което
трупа завидни суми в банко-
вата си сметка. Всяка негова
лъчезарна усмивка в реклами

или на модния подиум стру-
ва на агенциите милиони
долари, които благополучно
попълват финансите на
Омар. Така той се радва на
луксозни къщи в Дубай и
Ванкувър, а също така има
огромен автопарк с модерни
скъпи возила.

Омар признава, че не
минава и ден без някоя дама
да му признае чувствата си
на страницата му в инста-
грам. Но красивият арабин е
верен само на една жена: той
е лудо влюбен в законната
си съпруга - саудитската ди-
зайнерка Ясмин Оуейда. Два-
мата живеят в Канада, къде-
то отглеждат сина си Дияб.

Омар Боркан Ал Гала
е признат за секссимвол
на арабския свят

ващите се случаи на заразени с корона-
вирус, а и на факта, че събитието, което
почти през цялата 2021 г. бе съпътствано
от скандали, сега е мълчаливо бойкотира-
но от Холивуд.

NBC отказа да излъчва наградите,
Netflix, Amazon и WarnerMedia също
спряха да си сътрудничат с Асоциацията
на холивудската чуждестранна преса. По-
вече от 100 компании отклониха предло-
жения да се ангажират с отличията.

Обявените победители бяха предви-
дими, коментират експерти. Уестърнът на
Джейн Кемпиън “Силата на кучето”
(“Power of the Dog”) е вторият филм, ре-
жисиран от жена, който печели наградата
за най-добра драма. Лентата бе удостое-

на и с отличието за най-добър режисьор,
както и с приза за най-добър актьор в
поддържаща роля за Коди Смит-МакФий.

Римейкът на “Уестсайдска история”
на Стивън Спилбърг взе наградата за най-
добра комедия или мюзикъл и за главна
и поддържаща женска роля в мюзикъл
или комедия за звездите Рейчъл Зеглер и
Ариана ДеБоуз (и двете - с пуертори-
канско потекло).

Уил Смит и Никол Кидман бяха обя-
вени за носители на наградите за най-
добър актьор и актриса във филмови
драми за ролите си в “King Richard” и
“Being the Ricardos”. За най-добър сце-
нарий приза грабна “Белфаст” на Кенет
Брана.

СНИМКА БГНЕС

Празната сцена на събитието
в Бевърли Хилтън
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ТЕЛЕЦ

Предпазливостта в ра-
ботата няма да  ви
пречи. Вероятността за
сериозни  пропуски  е
много голяма.

ОВЕН

Ще извършвате опреде-
лени дейности, които
близките ви няма да
разберат. Не се трево-
жете.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Вече сте успели да се
затъжите за любимия
човек, затова не се ко-
лебайте и  поне  му
звъннете.

22 май - 21 юни

РАК

Благодарение на наход-
чивостта и  здравия
разум ще заздравите
своите бъдещи бизнес
позиции.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Денят е свързан с до-
садни грешки,  които
може да имат по-сери-
озни последствия. Вни-
мавайте.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Близки до вас ще поис-
кат да си обяснят по-
ведението ви, но няма
да успеят без  ваша
помощ.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще бъдете склонни към
проява на стиснатост.
Това може да се отна-
ся до работата и до
парите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Трудно ще бъде общува-
нето с вас, тъй ка-
то поведението ви ще е
неконтролируемо и
опасно.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Не трябва да злоупо-
требявате с алкохол.
Чаша вино с  хубава
вечеря не е проблем, но
не повече.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Нищо не ви напомня за
стойността на парите
така, както качестве-
ната и усилена рабо-
та.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

На любимия ще му се
наложи да ви повтаря
някаква  мисъл ,  тъй
като ще я смята за
важна.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Откъснете се от кон-
фликтните ситуации в
романтичните отноше-
ния. Обърнете си вни-
мание.

ХОРОСКОП

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ/2
ÂÔËÁÓ‰/

15.20  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ,
3 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ¬ Í‡Ô‡Ì Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 –ÓÍÓ Ë ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ·‡Úˇ

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /ÍÓÔÓ-
‰ÛÍˆËˇ, 1960„./, ÂÊË-
Ò¸Ó ÀÛÍËÌÓ ¬ËÒÍÓÌÚË,
‚ ÓÎËÚÂ: ¿ÎÂÌ ƒÂÎÓÌ,
–ÂÌ‡ÚÓ —‡Î‚‡ÚÓË, ¿ÌË
ΔË‡‰Ó,  ‡ÚËÌ‡ œ‡Í-
ÒËÌÛ,  Î‡Û‰Ëˇ  ‡‰ËÌ‡-
ÎÂ Ë ‰.

02.25 100% ·Û‰ÌË /Ô/
04.15 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.65

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.113

21.30 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.5

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.15
00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.10
01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ
01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.9
02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.15

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - Ë-
‡ÎËÚË ¯ÓÛ Á‡ ÒÚËÎ Ë
‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.25 ¿Ì‡ÚÓÎËÈ “‡‡ÒÓ‚. œÓ-

‚ÂÎËÚÂÎˇÚ Ì‡ ì◊Â‚ÂÌ‡
ÍÓÎ‡î

23.20 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-
‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

00.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.05 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË. ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

СКРЪБНИ ВЕСТИ

СРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС
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“ÂÓ‰ÓÒËÈ ¬ÂÎËÍË Ò‡Ï ÔÂ‰ÒÍ‡Á‡Î ÒÏ˙ÚÚ‡ ÒË

Õ‡ 11 ˇÌÛ‡Ë Ô‡‚ÓÒÎ‡‚Ì‡Ú‡
ˆ˙Í‚‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ô‡ÏÂÚÚ‡ Ì‡ —‚ÂÚË œÂ-
ÔÓ‰Ó·ÌË “ÂÓ‰ÓÒËÈ ¬ÂÎËÍË. ƒÌÂÒ ËÏÂÌ
‰ÂÌ Ô‡ÁÌÛ‚‡Ú ‚ÒË˜ÍË, ÍÓËÚÓ Ò‡ Í˙ÒÚÂ-
ÌË “ÂÓ‰ÓÒËÈ, ¡Ó„‰‡Ì Ë ¡Ó„‰‡Ì‡. ¡ÛÍ-
‚‡ÎÌËˇÚ ÔÂ‚Ó‰ Ì‡ ËÏÂÚÓ “ÂÓ‰ÓÒËÈ ÓÁ-
Ì‡˜‡‚‡ ‰‡‰ÂÌ ÓÚ ¡Ó„‡, ‰Ó¯˙Î Ì‡ ÚÓÁË
Ò‚ˇÚ Í‡ÚÓ ‰‡ Ì‡ œÓ‚Ë‰ÂÌËÂÚÓ.

—‚ÂÚË “ÂÓ‰ÓÒËÈ Â ·ËÎ ‚˙ÁÔËÚ‡‚‡Ì
‚ ·Î‡„ÓÌ‡‚ËÂ Ë ÔÓ˜ËÚ‡ÌÂ Ì‡ ¡ÓÊËÂÚÓ
ÒÎÓ‚Ó. ¬ ≈ÛÒ‡ÎËÏ ÚÓÈ ·ËÎ ÓÒÂÌÂÌ ÓÚ
ÒËÎÌÓ ÊÂÎ‡ÌËÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓÒ‚ÂÚË Ì‡ ÓÚ-
¯ÂÎÌË˜ÂÒÍË ÊË‚ÓÚ. “‡Í‡ Ò‚ÂÚÂˆ˙Ú Á‡-
ÊË‚ˇÎ ‚ Â‰Ì‡ ÔÂ˘Â‡ ‚˙‚ ¬ËÚÎÂÂÏ-
ÒÍ‡Ú‡ ÔÛÒÚËÌˇ Ë ÒÂ ÓÚ‰‡Î Ì‡ ÌÂÔÂ-
ÒÚ‡ÌÌ‡ ÏÓÎËÚ‚‡ Í˙Ï ¡Ó„, ÍÓÈÚÓ „Ó
‚˙ÁÌ‡„‡‰ËÎ, Í‡ÚÓ ÏÛ ‰‡ËÎ ˜Û‰ÓÚ‚Ó-
ÒÚ‚Ó Ë ÔÓÁÓÎË‚ÓÒÚ.

“ÂÓ‰ÓÒËÈ ¬ÂÎËÍË Â Ô˙‚ËˇÚ Ò‚Â-
ÚÂˆ, ÍÓÈÚÓ ÔÂ‚˙Ì‡Î ÏÓÌ‡¯ÂÒÚ‚ÓÚÓ ‚
ÔÓÔÛÎˇÌ‡ ÙÓÏ‡ Ì‡ ÊË‚ÓÚ, Á‡‡‰Ë
ÍÓÂÚÓ Â Ì‡Â˜ÂÌ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎËÚÂ
ÒË ìÌ‡˜‡ÎÌËÍ Ì‡ Ó·˘ÂÊËÚËÂÚÓî. œÂÁ
493 „. ÂÛÒ‡ÎËÏÒÍËˇÚ Ô‡ÚË‡ı „Ó
Ì‡ÁÌ‡˜ËÎ Á‡ Ó·˘ ‡ıËÏ‡Ì‰ËÚ Ì‡ ‚ÒË˜-
ÍË Ó·˘ÂÊËÚÂÎÌË Ï‡Ì‡ÒÚËË ‚ œ‡ÎÂÒ-
ÚËÌ‡, ‰ÓÍ‡ÚÓ Ì‡ —‚ÂÚË —‡‚‡ ŒÒ‚Â˘ÂÌË
ÔÓ‚ÂËÎ Ì‡‰ÁÓ‡ Ì‡‰ ÔÛÒÚËÌÌËˆËÚÂ.

СКРЪБНА ВЕСТ

КРЪСТЮ ДЖЕРМАНОВ

Изминаха 40 дни от кончината
на последния трънски партизанин

1925 г. - 2021 г.
Роден в с. Красава, Брезнишко. Партизанин

от Брезнишкия и Трънския отряд, пламенен бо-
рец за антифашистката кауза до последния си
дъх, участник в Соболевата акция като ученик,
боен другар на майор Франк Томпсън.

Дълги години след победата работи в систе-
мата на МВР.

Поклон пред паметта и делото му!
РС на БСП - “Лозенец”

œË —‚ÂÚË “ÂÓ‰ÓÒËÈ Ò‡ ÔÓÒÚ˙Ô‚‡ÎË
ÏÌÓ„Ó ÏÓÌ‡ÒË ÓÚ ‡ÁÎË˜ÌË Ì‡Ó‰ÌÓÒÚË
- „˙ˆË, „ÛÁËÌˆË Ë ‡ÏÂÌˆË, Í‡ÚÓ ‚ÒÂÍË
ÓÚ Úˇı Â ËÏ‡Î ÓÚ‰ÂÎÂÌ ı‡Ï, ‚ ÍÓÈÚÓ Â
Úˇ·‚‡ÎÓ ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡ ÒÂ‰ÏÓÍ‡ÚÌÓ
ÏÓÎËÚ‚ÂÌÓ Ô‡‚ËÎÓ, Ò˙„Î‡ÒÌÓ ÛÒÚ‡‚‡
Ì‡ Ò‡ÏËˇ œÒ‡ÎÏÓÔÂ‚Âˆ. «‡ Ò‚ÂÚÓÚÓ
œË˜‡ÒÚËÂ Ó·‡˜Â ‚ÒË˜ÍË ÒÂ Ò˙·Ë‡ÎË ‚
„Î‡‚Ì‡Ú‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ë˜Ì‡ ˆ˙Í‚‡, Í˙‰ÂÚÓ
ÒÂ ÒÎÛÊËÎÓ Ì‡ „˙ˆÍË ÂÁËÍ.

œÂÔÓ‰Ó·ÌË “ÂÓ‰ÓÒËÈ ¬ÂÎËÍË Ò‡Ï
Â ÔÂ‰ÒÍ‡Á‡Î ÒÏ˙ÚÚ‡ ÒË ÌˇÍÓÎÍÓ „Ó-
‰ËÌË ÔÂ‰Ë ‰‡ Ì‡ÔÛÒÌÂ ÚÓÁË Ò‚ˇÚ Ë
Ò˙Ó·˘ËÎ Á‡ ÚÓ‚‡ Ì‡ ÚËÏ‡ ÌÂ„Ó‚Ë
ÂÔËÒÍÓÔË. ÕÂÏÌÓ„Ó ÔÂ‰Ë Ò‚ÓˇÚ‡ ÍÓÌ-
˜ËÌ‡ ÚÓÈ Ì‡Â‰ËÎ Â‰ËÌ ‰ÂÌ ‰‡ Û‰‡ˇÚ
Í‡Ï·‡Ì‡Ú‡ Á‡ ÏÓÎËÚ‚‡ Ë, ‡ÁÔÎ‡Í‡Ì,
Ò˙Ó·˘ËÎ Ì‡ ·‡ÚˇÚ‡: ìÃÓÎÂÚÂ ÒÂ, ÓÚˆË
Ë ·‡Úˇ, ÏÓÎÂÚÂ ÒÂ! ¡ÓÊËˇÚ „Ìˇ‚ ÔÓÒÂ-
ÚË »ÁÚÓÍ‡!î ¬ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ¿ÌÚËÓıËˇ
·ËÎ‡ ‡ÁÛ¯ÂÌ‡ ÓÚ ÁÂÏÂÚÂÒÂÌËÂ.

—‚ÂÚË “ÂÓ‰ÓÒËÈ ·ËÎ ÔÓ„Â·‡Ì ‚˙‚
¬ËÚÎÂÂÏÒÍ‡Ú‡ ÔÛÒÚËÌˇ, ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ Á‡ÔÓ˜-
Ì‡ÎÓ ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ÏÓÌ‡¯ÂÒÚ‚Ó.

…ÓÒËÙ —ÚÛ‰ËÚ Ë “ÂÓÙ‡Ì Õ‡˜ÂÚ‡-
ÌË, ËÁÔÓÎÁ‚‡ÈÍË ËÁÚÓ˜ÌËˆË Ì‡ —‚ÂÚË
—‡‚‡ ŒÒ‚Â˘ÂÌË, Ò‡ Ì‡ÔËÒ‡ÎË „ÓÎˇÏ‡
˜‡ÒÚ ÓÚ ÊËÚËˇÚ‡ Á‡ —‚ÂÚË “ÂÓ‰ÓÒËÈ

Името Теодосий означава
даден от Бога

¬ÂÎËÍË, Ò ÍÓËÚÓ Ë ‰Ó ‰ÌÂÒ œ‡‚ÓÒÎ‡‚-
Ì‡Ú‡ ˆ˙Í‚‡ ÔÓÒÎ‡‚ˇ ‚ÂÎËÍËˇ ÓÒÌÓ-
‚‡ÚÂÎ Ì‡ Ó·˘ÂÊËÚÂÎÌËÚÂ Ï‡Ì‡ÒÚËË.
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—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Евертън - Лестър
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
21.45 Саутхемптън - Брентфорд
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 Динамо Москва - Йокерит
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Аделаида (мъже)
СКИ
18.50 и 21.35 СК във Флахау
(слалом, жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНОУБОРД
19.35 СК в Бад Гащайн

Новият стар треньор на
Арда Стамен Белчев обяви,
че отборът от Кърджали ще
преследва място в топ 6
през пролетта.

“За мен е чест, че заста-
вам отново начело на Арда.
Радвам се, че се спряха на мен
и моя щаб. Надявам се с рабо-
тата, която ще свършим, да
изпълним задачите, поставени
пред отбора. Надявам се да
останем по-дълго начело на
отбора”, започна Белчев.

“Всички, които напусна-
ха, са добри футболисти.
Ще търсим да подсилим от-
бора на 1-2 поста. Трябва
да са доказани играчи, кои-
то да паснат на нашия стил
и на начина, по който иска-
ме да изглежда Арда. Никой
не ми е поставял цели. Аз
обаче си поставям високи

Пирин започна подготовка с нов
треньор и спонсор. Благоевградчани
ще бъдат водени от Радослав Митрев-
ски. Като временен наставник той взе
4 т. от ЦСКА-Сф (1:1) и Лудогорец
(5:3) в последните два мача през есен-
та. Освен това с Пирин започват чети-
рима американци, японец, португалец,
а се чака и национал на Кот д’Ивоар.

Новият спонсор е букмейкърът
“8888”, управител на който е шефът
на втородивизионния Септември Сф
Румен Чандъров.

“Нещата се случиха изключително
бързо. Радостен съм, че гарантираме
спокойствие и ще развиваме клуба в
по-добра светлина. Договорът е за 3
години. Те не са ни генерален спонсор,
но идват като спонсор и партньор”, каза
изпълнителният директор и бивш меж-
дународен рефер Таско Тасков.

“Решихме да гласуваме доверие на
Митревски, защото срещу ЦСКА и Лу-
догорец показа страхотно желание.
Продажбата на Мохамед Брахими (в
Ботев Пд) я наложи икономическата
обстановка не само в България, но и в
целия свят. Тук е моментът да благо-
даря на кмета г-н Стоянов, който е
един от спасителите на Пирин.

Легендите на клуба, които на се-
кундата откликнаха за намаляване на

Арда ще се цели в топ 6
Славия започна подготовка и

представи двама нови футболисти.
“Белите” се подсилиха с нападатели-
те Йон Бакеро и Александър Иванов.
Испанецът е син на бившия капи-
тан на Барселона
Хосе Мари Баке-
ро и идва от Фи-
никс Аризона,
като в кариерата
си е играл само в
Щатите.

“Радвам се да
съм тук. Щастлив
съм, че идвам в
отбор, който е
известен със сво-
ята сила”, каза
Бакеро.

“Надявам се
да покажа добри
игри. Благодаря
на г-н Стефанов
за условията, кои-

Славия взе синовете на Гонзо и Бакеро
цели. Ще направим всичко,
за да влезем в шестицата.
Ще гоним победата във все-
ки мач. Имаме играчи с ка-
чество. Надявам се всеки да
направи развитие”, допълни
хасковлията, известен и
като Професора.

“С всички футболисти
се разделихме по взаимно
съгласие. Кой какво е казал,
направил, всичко е приклю-
чило. Бюджетът е ограни-
чен. Благодаря на футболи-
стите. Всички си намалиха
заплатите, за да може да
съществува клубът. Иван
Коконов е футболист на
Арда. Не мога да коменти-
рам всяка спекулация”, каза
изпълнителният директор
Ивайло Петков и обяви, че
клубът продължава да
търси нови спонсори. “Бла-

годаря на община Кърджа-
ли и на местния бизнес.
Това са хората, които
задържат Арда в елита”,
допълни бившият национал.

Отборът започва лагер
днес и ще остане в Кърджа-
ли до другия четвъртък. От
23 януари до 4 февруари ще
се готви в Анталия и ще изи-
грае там 4 контроли. След
завръщането от Турция ще
търси нов спаринг, преди да
приеме на 12 февруари Лу-
догорец в отложения мач.
Седмица по-късно Арда за-
почва пролетния дял с Локо
Сф отново в Кърджали.

Арда зимува на 9-о мяс-
то с мач по-малко и 22 т., на
4 от 6-ия Левски. При де-
бюта си в елита кърджалий-
ският тим се нареди 4-ти и
игра финал за купата.

то ми предоставя”, обяви Иванов. Той
е бивш играч на Локо Пд и син на
легендата на Левски Георги Иванов -
Гонзо. В отбора се завръща и юноша-
та на Левски Христо Попадийн.

Пирин с нов треньор и спонсор
„Орлетата” започват с играчи от четири континента, чакат национал на Кот д’Ивоар

заплатите, са Николай Бодуров, Петър
Занев, Станислав Манолев, Светослав
Дяков и Слави Костов. Задачата пред
мен беше да намаля фонд работна за-
плата с 50%. Ако не бяха усилията на
г-н Стоянов, тези футболисти и всич-
ки останали, с изключение на Конър
Хендерсън, който замина за Англия и
сега ще седнем с него за преговори,
можеше и да няма първа тренировка.

Имаме японец, който сме го пре-
гледали, играл е в първа дивизия на
Румъния. Идва от втора дивизия на
Швеция. Записал е 18 мача като титу-
ляр. С него въпросът на 99,9% е при-
ключен. Имаме португалец, за когото
се твърди, че е по-добър и от Брахи-
ми. Имаме и футболист, който Брахи-
ми ни предложи. Имаме и четирима
американци по програмата със Сокър
университета. Преговаряме с вратар,
който е бил национал на Франция до
17 години и е викан в мъжкия нацио-
нален отбор на Кот д’Ивоар. Водих
преговори с няколко български врата-
ри, но българските футболисти все
още не са разбрали икономическата об-
становка у нас. Чуждестранните фут-
болисти по-бързо се адаптират, съгла-
сяват се на много по-малко пари”, каза
Тасков.

“Поемам отбор, който е много

задължаващ. Освен това ще честваме и
100-годишнина. Ще играем шест кон-
троли. Подготовката ще протече на
местно ниво, защото разполагаме с
най-добрите терени. Всички отбори

идват на подготовка при нас. Имаме 7-
8 момчета, които ще минат пробен
период. Мисля, че ще има поне двама
сигурни, защото сме ги разучили”,
обяви Митревски.

СНИМКА БГНЕС

Пирин започна подготовка с водосвет, намален
бюджет и нови попълнения от четири континента

СНИМКА СПОРТАЛ

Славия представи новите си попълнения
Йон Бакеро (вляво) и Александър Иванов
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Мистерия с Джокович
Сърбинът дори направи тренировка на кортовете в Мелбърн

Валери Божинов си намери
нов отбор. Бившият национал
подписа до края на сезона със
Септември Сф. Той ще опита
да помогне на тима да се върне
в елита. 35-годишният Божи-
нов засега е единственото ново
попълнение в отбора. Той вече
се включи в подготовката в
Драгалевци на 16-ия си отбор.
Освен него със столичния тим
тренира и Асен Чандъров, син
на собственика Румен Чандъ-
ров. Есента Чандъров-младши
носеше екипа на румънския

Септември Сф прибра
Валери Божинов

Академика Клинчени.
За последно Божинов игра

в друг столичен отбор - Лев-
ски, но през септември бе из-
гонен от новия треньор Мъри
Стоилов. В кариерата си Бо-
жигол е защитавал цветовете
на отбори като Лече, Фиорен-
тина, Ювентус, Манчестър
Сити, Парма, Спортинг Лиса-
бон, Верона и Партизан Бел-
град. За националния отбор
нападателят, самопровъзгла-
сил се за Божигол, има 43 мача
и 6 попадения.

СНИМКА БГНЕС

Вратарят на Камерун Андре Онана не успява да избие топката във въздушен двубой с
Абдул Фесал Тапсоба от Буркина Фасо в първата среща от Група А в турнира за Купата
на Африка. Камерун спечели мача с 2:1, а в другия двубой Кабо Верде би Етиопия с 1:0

Пълна мистерия се оказа случаят око-
ло Новак Джокович и опитите му да играе
на Откритото първенство на Австралия.
Световният №1 в тениса все още може да
бъде депортиран и да получи 3-годишна
забрана да стъпва на “зеления конти-
нент”. Дотук се стигна, след като местен
съд отмени анулирането на визата на
сърбина, който бе задържан от гранич-
ните власти на летището в Мелбърн в
сряда при пристигането му от Дубай.
Заседанието се състоя онлайн, а
сърбинът научи решението по жалбата

Биляна Дудова бе избрана за Спортист №1 на Русе за 2021 г.
Националката ни по борба заслужи отличието за четвърти пореден път,
след като стана световна и европейска шампионка за жени.

Класацията се организира от община Русе и  в. “Утро”. Тази
година бяха номинирани 13 състезатели, а първите 10, събрали най-
голям брой точки, бяха удостоени с кристален знак и парични награ-
ди от общината. За първата позиция Дудова събра 110 т. Втори се
нареди щангистът Ангел Русев (95 т.), който е бронзов медалист от
Световното за мъже и европейски шампион. Трети е борецът Георги
Вангелов (78 т.), който се класира пети Олимпиадата в Токио. За
най-добър треньор бе награден Радослав Атанасов - за високите
постижения на възпитаниците му от ТСК “Русе” в състезанията по
вдигане на тежести.

Новак Джокович и щабът му се снимаха на корта в Мелбърн

си в кантората на своите адвокати.
Пред сградата се бяха събрали стоти-

ци поддръжници на Ноле, които отказа-
ха да се разпръснат над пет часа заради
информация, че полицаите ще арестуват
отново Джокович и ще го депортират.
Полицаите използваха дори сълзотворен
газ срещу тълпата.

Въпросът със статута на Джокович
продължава да е висящ, защото ми-
нистърът по имиграцията Алекс Хоук
има правомощието еднолично да анули-
ра отново визата на тенисиста. Местни-

те медии твърдят, че това може да се
случи днес. Има вариант да се стигне до
сделка. Той може да бъде посъветван
тихо да се прибере в Белград и да се
върне догодина.

“Доволен съм и благодарен, че съди-
ята отмени анулирането на визата ми.
Въпреки всичко, което се случи, искам да
остана и да се опитам да се състезавам на
“Аустрелиън Оупън”. Пристигнах в
Мелбърн, за да участвам в един от най-
важните турнири”, написа Ноле в туитър.

“Новак е свободен, той вече тренира
на кортовете. Отиде там, за да преслед-
ва нова титла, с възможно най-добри на-
мерения и с цялата документация. Мно-
го пъти са му поставяли етикети, но той
защитава свободата на избора. Благода-
рим на всички хора по света, които се
изправиха в негова защита. Благодарим
и на съдия Антъни Кели, който беше
неутрален. Сигурен съм, че съдебната
система в Австралия е била под огром-
но напрежение, целият свят гледаше”,
обяви на пресконференция братът на
Новак - Джордже.

“В крайна сметка той спечели, спра-
ведливостта спечели и законът спечели.
Като чичо съм изключително горд с тази
победа на Новак. Това е най-голямата
негова такава. Искам да благодаря на
съдията за взетото решение, на нашия
президент, на нашия министър-председа-
тел за безпрецедентната подкрепа”, каза
чичото на Джокера - Горан.

Проблемите за Ноле започнаха заради
това, че не е ваксиниран срещу коронави-
рус. Той предостави “медицинско изклю-
чение”, но според властите сърбинът не е
дал адекватно доказателство. Това, че е
изкарал КОВИД-19 на 16 декември, не е
било прието и на фона на снимките от
награждаване на млади тенисисти в Бел-
град без маска на следващия ден.

Биляна Дудова е Спортист №1 на Русе за 2021 г.

НАКРАТКО

Кметът на Русе Пенчо Милков награждава
Биляна Дудова като Спортист №1 на областта

Обявяват Футболист №1
за 2021 г. след седмица

Футболист №1 на България за

2021 година ще стане ясен след

седмица. Организаторите обявиха,

че победителите в анкетата ще

бъдат оповестени виртуално на 19

януари на церемония по модела на

наградите на ФИФА. Основен при-

оритет е опазване на здравето на

всички. На церемонията ще ста-

нат ясни победителят и подглас-

ниците му в призовата тройка

след гласуването на спортните

журналисти. Ще бъде обявен Тре-

ньор №1 на България и неговите

подгласници. Другите отличия са

за най-добрите футболисти в

българското първенство - вратар,

защитник, полузащитник, напада-

тел, чужденец и млад играч.  Ще

бъде оповестен и изборът за най-

красив гол в България. Приз ще има

и за топфутболистката ни за 2021

г. За шеста поредна година ще бъде

връчена и специална награда

“Лъвско сърце - Трифон Иванов”.

Първа победа
на Аоияма в Токио

Даниел Иванов-Аоияма постигна

първа победа на първия за годината

турнир за Купата на императора по

сумо. Борецът от Елхово събори на

дохиото японския “маегашира-15”

Уакамотохару с хватката “хата-

тикоми”. Така българинът, който

спадна в сумо йерархията от “ма-

егашира-9” до “маегашира-16” зара-

ди слабото представяне на турнира

във Фукуока през ноември 2021 г.,

когато допусна 11 загуби, изравни

баланса си. Той загуби в първия ден

на надпреварата от японския “ма-

егашира-17” Koтоеко, а днес ще се

бори с “маегашира-14” Ичиямамо-

то. В Япония Аоияма вече има 504

победи (428 от тях във Висшата

дивизия Макуучи) и 471 (434) загуби.


